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Azi, la Satu Mare, valorile termice vor 
pierde câteva grade din termometre comparativ 
cu ziua de joi şi vor fi cuprinse între 19 şi 29 de 
grade Celsius. După orele prânzului vor apărea 
formaţiuni noroase şi posibile precipitaţii. 
Vântul va spori în intensitate şi va avea viteze 
cuprinse între 9 şi 44 de kilometri pe oră, la 
rafală. Sâmbătă, valorile termice mai scad cu 
2-3 grade faţă de cele de vineri şi vor fi cuprinse 
între 19 şi 26 de grade Celsius, cer parţial noros 
dimineaţă, fără a exclude precipitaţii modeste 
cantitativ.  

Duminică, vremea va fi similară cu cea de 
sâmbătă din punct de vedere termic, cu 
temperaturi cuprinse între 15 şi 28 de grade 
Celsius, după masă vor apărea nori, fără a fi 
excluse precipitaţii reduse cantitativ.  

Luni, valorile termice încep să crească şi 
vor fi cuprinse între 18 şi 31 de grade Celsius, 
cerul va fi mai mult senin. 

Sfârşit de săptămână 
cu temperaturi  
în scădere 
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Editorial

D. Păcuraru
După PSD securitatea financiară, 

asigurată de măsurile care se anunță una după 
alta, nu trebuie puse în relație cu securitatea 
socială.  
 

Continuare în pagina 2

Oamenii așteaptă ca  
restructurările să înceapă de  
sus, de la capetele balaurilor  
bugetați peste măsură 

Numărul fermierilor  
care cer subvenții - în  
scădere, suprafața -  
în creștere

Începând cu data de 1 iulie se va ridica 
plafonarea prețului la energie electrică și este 
de așteptat ca facturile românilor să explodeze. 
Guvernul are pe circuitul de avizare un draft 
de OUG prin care se acordă un voucher 
electronic în valoare de 50/lună, acesta urmând 
a compensa creșterile de prețuri. Acest voucher 
va ajunge la peste 2,3 milioane de români din 
categoriile considerate vulnerabile. 

Inițial, valoarea acestui voucher ar fi trebuit 
să fie de 36 de lei, dar cei de la PSD au 
intervenit și au făcut presiuni asupra 
premierului Ilie Bolojan pentru a crește la 50 
de lei/lună. 

Fiecare persoană sau familie aflată într-o 
situație vulnerabilă va primi (prin Poștă) un 
voucher electronic de 50 de lei pe lună pentru 
a achita factura la energie electrică.

Voucher de 50 de lei  
pentru compensarea  
prețului la curent

România ar putea pierde  
7,8 mld. euro din PNRR

Satu Mare
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Guvernul american ar putea 
prelungi termenul limită din 9 iulie, 
când se așteaptă să intre în vigoare taxe 
vamale mai ridicate pentru importurile 
din zeci de țări, a declarat joi Casa Albă, 
notează AFP. 

Întrebată despre aceste suprataxe la 
import, purtătoarea de cuvânt a Casei 

Albe, Karoline Leavitt, a declarat că 
suspendarea 'ar putea fi prelungită'. 'Dar 
președintele este cel care ia această 
decizie', a adăugat ea. 

În numele protejării producției 
interne, președintele american Donald 
Trump a impus de la revenirea sa la 
Casa Albă taxe vamale sectoriale, cum 

ar fi pentru oțel și aluminiu. Dar, din 
aprilie, el a vizat și zeci de parteneri 
comerciali ai Statelor Unite cu tarife 
prohibitive, înainte de a-și schimba 
decizia și de a le suspenda până pe 9 
iulie, în timp ce negocierile comerciale 
continuă. Taxele anunțate de Trump au 
pus pe jar întreaga economie mondială.

Actualitatea

Economic

Apaserv a  
finalizat lucrările  
la gospodăriile 
de apă Turț  
și Băbești

Cât pierde statul  
pentru  lipsa  
voucherelor 
de vacanță?

Ziua Drapelului  
Național, marcată  
prin ceremonii  
solemne  
la Satu Mare
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Casa Alb[ anun\[ o nou[ am]nare a tarifelor vamale

Oficialitățile, reprezentanții 
structurilor MAI, a organizațiilor 
politice și militare, asociațiilor de 
militari în rezervă au salutat și 
sărutat drapelul

I

Preşedintele Nicuşor Dan 
participă joi și vineri la reuniunea 
Consiliului European, care are loc 
la Bruxelles, unde s-a întâlnit cu 
șefa Comisiei Europene, Ursula 
von der Leyen. Liderii europeni 
discută despre continuarea 
sprijinului UE pentru Ucraina, pe 
mai multe paliere, evoluţiile în 
procesul negocierilor şi 
menţinerea presiunii asupra 
Rusiei. 

Nicușor Dan a ajuns la 
Consiliul European și a fost 
primit de Ursula von der Leyen. 

„La Bruxelles, la primul meu 
Consiliu European ca președinte 
al României. La solicitarea 
României, Consiliul European va 
reafirma sprijinul UE pentru 
Republica Moldova înaintea 
summitului UE-R. Moldova și va 
saluta adoptarea strategiei pentru 
Marea Neagră. În ceea ce privește 
securitatea și apărarea europeană, 
România este pregătită să facă 
parte din inițiativele UE în 
vederea consolidării industriei 
noastre europene de apărare.”  

Continuare, în pagina 9

Pre;edintele Dan a negociat  
cu ;efa Comisiei Europene noi 
\inte pentru deficit ;i PNRR
La Bruxelles are loc reuniunea Consiliului European 

Citiți Informația  
de Duminică

Nicușor Dan s-a întâlnit cu Ursula von der Leyen joi seara
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     Suma proiectelor de investiții 
care ridică un semn de întrebare 
în acest moment privind 
capacitatea de a fi implementate 
prin Planul Național de 
Redresare și Reziliență se ridică 
la 7,8 miliarde de euro, a 
afirmat, joi, ministrul 
Investițiilor și  Proiectelor 
Europene (MIPE), Dragoș 
Pîslaru. 
 
     Potrivit datelor MIPE, suma 
alocată  României pentru 
implementarea PNRR este de 28,5 
miliarde de euro, din care 13,6 
miliarde euro sub formă de granturi 
și 14,9 miliarde euro sub formă de 
împrumuturi. 
     'Comisia Europeană, împreună cu 
echipele de la ministere și cu echipa 
de la MIPE, au început o discuție, 
deocamdată preliminară, prin care să 
vedem ce poate fi cu adevărat fezabil 
implementat până  la sfârșitul 
perioadei, până la finalul anului 2026, 
din totalul pe care îl avem pe PNRR. 
(...) Suma de proiecte de investiții care 
au un semn de întrebare în acest 
moment în ceea ce privește 
capacitatea de a fi implementate este 
de 7,8 miliarde de euro. Discutăm aici 

de școli, discutăm de spitale, discutăm 
despre segmente de autostradă , 
discutăm de infrastructură feroviară, 
de infrastructura socială, de locuințe 
pentru tineri, de bani pentru 
întreprinderi mici și mijlocii și 
dezvoltarea sectorului privat, de 
împăduriri. De cam toate capitolele, 
sau de o bună parte din capitolele 
cruciale, care au în acest moment un 
risc de ajustare semnificativ'', a spus 
Dragoș Pîslaru, la o conferință de 
presă. 
 

Se pot salva 
21 miliarde de euro 

 
     El a subliniat că ''21 miliarde de 
euro din cei 28,5 miliarde euro se pot 
salva, realist, acum''. 
     ''Important este că cele 21 miliarde 
de euro din cele 28,5 miliarde euro se 
pot salva, realist, acum. În mod 
optimist - și mandatul pe care eu îl 
am este să încerc ceea ce nu s-a făcut 
până  acum: să  recâștigăm 
credibilitatea la Comisie, să lucrăm 
cot la cot, împreună cu colegii de linie, 
să vedem ce se mai poate recupera 
printr-o mobilizare exemplară, să 
vedem dacă putem beneficia de noile 
comunicări ale Comisiei cu privire la 

flexibilizarea PNRR, a cadrului 
european, pentru a vedea în ce măsura 
putem introduce instrumente 
financiare. Una dintre alternative, pe 
care Polonia a luat-o în calcul, este să 
găsim o injecție de capital la Banca 
pentru Investiții și Dezvoltare a 
României care ar permite, după aceea, 
finanțarea unor largi proiecte pentru 
societate și generarea de fonduri de 
equity. Acest lucru este pentru mine o 
prioritate. Am fost unul dintre adepții 
programării în PNRR a instrumentelor 
financiare - și  am o oarecare 
dezamăgire că nu am realizat mai 
mult. Până la urmă, viața are acest 
ciclu și poate reușesc acum, pe ultima 
sută de metri. Sunt câteva soluții pe 
care am putea să le vedem mai mult 
sau mai puțin spectaculoase, care să 
crească capacitatea României de a 
absorbi bani. Cu siguranță, 21 de 
miliarde euro, de la 28,5 miliarde 
euro, este zona de la care plec mai 
departe'', a adăugat Dragoș Pîslaru. 
     Potrivit ministrului, în această 
primăvară și vară, Comisia Europeană 
a început să ne întrebe ''din ce în ce 
mai serios, cum vrem să implementăm 
investițiile din Planul Național de 
Redresare și Reziliență, în condițiile 
în care progresul fizic, pe o bună parte 
din aceste investiții, este zero sau 

foarte scăzut''. 
     ''În mod realist, scenariul de lucru 
este: nu pierdem niciun euro de pe 
fondurile nerambursabile. E realist, 
deci putem să facem. Avem suficiente 
proiecte mature, cât să putem să le 
terminăm pentru cei 13,5 miliarde 
euro de pe componenta de granturi, 
complet. (. . .) Pe partea de 
împrumuturi, în mod realist, avem în 
acest moment 8 miliarde care sunt 
acoperiți cu proiecte mature'', a 
adăugat ministrul. 
 
România a mai pierdut 
10,77 milioane de euro 

 
     ' 'România a pierdut 10,77 
milioane de euro aferente Cererii de 
plată numărul 2 - și asta este ceva ce 
nu prea s-a discutat în public. E 
adevărat,  sunt pierdu ț i  din 
componenta de împrumut, nu din cea 
de fonduri de granturi,  de 
nerambursabile, dar mi se pare 
important să înțelegem că este un 
prim rateu despre care s-a discutat 
foarte puțin în spațiul public. Este 
vorba de neputința României de a 
semna contracte pentru construirea 
unei capacități de electrolizoare”, a 
anunțat ministrul.

Urmare din pagina 1 
 
     Asta însemană că social 
democrații nu primesc cu bucurie și 
nu pun prea mult preț pe reforma 
anunțată de primul ministru Bolojan. 
     Nu este deloc o surpriză că Sorin 
Grindeanu vrea să devină președintele 
PSD. Dacă în partid există aripi, ca de 
fiecare liderul a știut tranșa problemele 
în așa fel încât, în numele unității, a 
militat pentru o pace generală fără 
condiții, dar cu privilegii personale.  
     Marcel Ciolacu, deși știa că prin 
buget bate vântul, a rezervat sume 
colosale pentru cheltuieli cu 
personalul. Acum guvernul se chinuie 
să scoată bani și din piatră seacă pentru 
a reduce deficitul bugetar. Curios este 
că discrepanța dintre cheltuielile 
nesăbuite și realitatea bugetului au 
apărut în doar câteva zile de la 
instalarea noului guvern la palatul 
Victoria. Fostul ministru de Finanțe 
abia acum spune că l-a informat pe 
primul ministru Marcel Ciolacu de 
nenumărate ori că nu sunt bani.  

     Ministrul Boloș a tăcut pentru că 
era campanie electorală și nu dorea să 
strice socoltelile PSD și PNL. Tocmai 
de aceea stabilizarea nivelurilor 
salariilor și pensiilor vine acum cu un 
preț ridicat. Ani de zile inconștiența 
din ultimii patru ani a guvernanților 
va costa contribuabilii miliarde de lei. 
Dacă noul guvern continuă reforma,  
costurile suplimentare de acum se vor 
repercuta asupra tuturor. Mai puțin 
asupra partidelor.   
     Subvențiile primite de PSD, AUR, 
PNL, USR și UDMR se ridică la sute 
de milioane de lei. Dacă PSD prin 
structura lui este un partid 
antireformist, iată că și lideri ai PNL 
sunt împotriva tăierii subvențiilor 
pentru partide. Să fie acesta un semn 
că nici PNL nu privește cu ochii buni 
toate reformele premierului Bolojan? 
Aici intră în joc autoritatea noului 
președinte al PNL, deocamdată 
interimar.  
     Totuși PSD are și idei acceptabile. 
De exemplu vrea să mărească 
contribuțiile cetățenilor cu venituri 

mari. Desigur, acest lucru se referă și 
la bugetarii cu venituri uriașe. Ar fi de 
datoria social democraților să-i dea în 
vileag pe oamenii lor, pe mulți dintre 
ei îi trădează mașinile de lux. 
Exemplul lor ar putea fi urmat de 
celelelate partide din coaliție. UDMR 
să-și devoaleze oamenii plătiți mai 
bine decât președintele țării, PNL să 
facă la fel.   
     Cei de la USR au mai puțini 
oameni în sistemul de stat, și tocmai 
de aceea ar trebui să insiste în această 
direcție. Numai că modul în care USR 
pune problemele este unul 
nediplomatic, vulgar chiar. Prin 
urmare și această chestiune a supra-
salariilor de la stat rămâne tot în 
sarcina primului ministru. Ideologic, 
dar și pentru detensionarea tensiunii 
din societate, analiza salariilor 
bugetarilor de lux ar trebui să fie pe 
prima pagină a agendei guvernului. 
     Dacă de la Bruxelles vin vești 
bune, în sensul că se acceptă și se 
amână prezentarea pachetului de 
măsuri pentru eliberarea tranșelor din 

PNRR de miliarde de euro, câteva luni 
guvernul va putea lucra în liniște. 
Recomandabil pentru liniștea socială 
ar fi să înceapă de sus, de la capetele 
balaurilor supra-bugetați și 
necontrolați. 
     Pentru că și controlorii la rândul 
lor sunt tot plătiți regește. 
Restructurarea de sus în jos nu va 
atenua dificultățile financiare, însă ar 
putea avea un impact pozitiv din partea 
societății civile, a presei, posibil chiar 
și a sindicatelor. 
     Dar primul ministru știa de la 
început că va lucra sub presiune. 
Comentatorii politici, analiștii 
economici, oamenii din presă în 
general,  au o cultură a criticii extrem 
de dezvoltată. Nici nu este de mirare 
cu o clasă politică atât de slabă, atât 
de neștiutoare în materie de macro-
economie, dar atât de versată în micile 
și marile învârteli.  
     Vine în curând vacanța 
parlamentară, iar guvernul va fi abilitat 
să emită ordonanțe de urgență. Va fi 
interesant de urmărit.  

Editorial

     Pentru unii șefi de instituții, 
participarea la o singură ședință le 
poate aduce chiar și 2.500 de lei în 
plus la salariul pe care îl încasează 
deja. Se întâmplă la Autoritatea 
Teritorială de Ordine Publică, care 
reunește reprezentanții Consiliilor 
Județene, șefii jandarmeriei și șefii 
poli ț iei ca să  discute despre 
problemele de siguranță din fiecare 
județ. Adică întocmai ce ar trebui să 
facă și prin prisma funcției pe care o 
ocupă și pentru care iau salariu. 
     Autoritatea Teritorială de Ordine 

Publică se reunește ori de câte ori 
sunt probleme de ordine publică la 
nivelul unui județ și nu numai pentru 
a discuta. Asta se întâmplă în cadrul 
acelor ședințe, pentru că rolul lor este 
pur consultativ. În mai toate cazurile, 
ATOP reunește reprezentanți ai 
consiliilor județene, șefii poliției și 
jandarmeriei, dar și cei de la DSU. 
De cele mai multe ori sunt minim 4-
5 reprezentanți de Consiliu Județean. 
Banii îi primesc pe fiecare ședință, 
iar indemnizația este aproximativ 
10% din salariul șefului de CJ. Însă 

nu în toate cazurile,  pentru că 
remunerația poate fi stabilită ulterior. 
     Câteva exemple sunt: la Sălaj, 
1.000 lei per ședin ță ,  Alba - 
aproximativ 1.600 de lei, iar la Arad 
chiar mai mult - 2.500 de lei pentru 
participarea la o astfel de întrunire. 
Asta se întâmplă cam peste tot prin 
țară. Practic, aceștia se întâlnesc să 
discute ceva ce oricum ar putea face 
în timpul programului normal de 
muncă.  
     Acum, Ministerul Dezvoltării 
pare să fi descoperit brusc situația și 

propune desfiin țarea tuturor 
Autorităților Teritoriale. Este un 
proiect pus în transparență si urmează 
sa fie adoptat de Guvern. Astfel s-ar 
economisi 22 milioane de lei anual. 
      
     Și Ilie Bolojan a afirmat anterior 
că  dacă  s-ar desfiin ța toate 
Autoritățile Teritoriale de Ordine 
Publică „nu s-ar întâmpla absolut 
nimic” în ceea ce priveș te 
funcționarea instituțiilor statului, 
după cum am mai scris în Informația 
Zilei în urmă cu puțin timp. 

Ministerul Dezvoltării vrea să desființeze ATOP-urile din județe

D. P[curaru

Ministrul Dragoș Pîslaru atrage  
atenția că România ar putea pierde  
7,8 miliarde de euro din PNRR 

Oamenii așteaptă ca restructurările să înceapă de sus, de la 
capetele balaurilor bugetați peste măsură 

     Europarlamentarul 
PSD Vasile Dîncu a fost 
ales, joi, în funcția de 
vicepreședinte al 
Delegației Parlamentului 
European la Adunarea 
Parlamentară a NATO (AP 
NATO). 'Sunt onorat să fiu 
ales, astăzi, vicepreședinte 
al Delegației Parlamentului 
European la Adunarea Parlamentară a NATO 
(AP NATO), într-un moment crucial pentru 
securitatea continentului și pentru 
reconfigurarea responsabilităților noastre 
comune în fața amenințărilor hibride, 
convenționale și geopolitice care afectează 
flancul estic al Alianței. Această alegere este 
pentru mine nu doar o recunoaștere a muncii 
desfășurate în ultimii ani în domeniul apărării 
și al rezilienței democratice, ci și o misiune de 
angajare activă în definirea unui nou orizont 
strategic pentru România în cadrul NATO', a 
scris Dîncu pe Facebook. 
     Acesta a menționat câteva dintre cadrele 
strategice și prioritățile pe care le va avea în 
activitatea sa, la conducerea delegației. 
'Viziunea mea pentru această poziție: de la 
apărare la reconstrucție strategică. Summitul 
NATO de la Haga a deschis o etapă nouă, în 
care securitatea colectivă devine, mai mult ca 
oricând, un proiect de reconstrucție politică, 
industrială și societală. În acest context, 
România trebuie să își asume pe deplin rolul 
de pilon de stabilitate regională și capabilitate 
strategică pe flancul estic', a mai precizat el.

Vasile Dâncu  
va reprezenta UE  
la o întâlnire NATO

     Curtea Constituțională va discuta, pe 1 iulie, 
contestația depusă de liderul senatorilor SOS 
România Nadia-Cosmina Cerva împotriva 
numirii de către Senat a lui Mihai Busuioc, fost 
șef al Curții de Conturi, ca judecător al CCR, la 
propunerea PSD. 
     „Mihai Busuioc, în raport de CV-ul depus 
la Senatul României, nu îndeplineşte condițiile 
pentru numirea sa în funcția de judecător al 
Curții Constituționale, nefiind întrunite două 
dintre cele trei condiții, respectiv cea privind 
pregătirea juridică superioară, și cea privind 
vechimea de cel puţin 18 ani în activitatea 
juridică sau în învățământul juridic superior”, 
argumentează senatoarea SOS România, în 
sesizarea făcută la CCR.

CCR va dezbate  
numirea lui Busuioc

Director general< D. P[curaru 
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     Joi, 26 iunie, la sediul 
Prefecturii Satu Mare, s-a 
desfăşurat reuniunea 
lunară  a Colegiului 
Prefectural.  
 

În deschidere, prefectul 
Altfatter Tamas, cel care a 
prezidat şedin ţa, a salutat 
participanţii, după care a anunţa 
ordinea de zi: Informare privind 
aplicaţia Registrul General de 
Eviden ţă  a Salariaţ i lor – 
Inspectoratul Teritorial de 
Muncă, prezentare ce a aparţinut 
lui Cristian Sasu – inspector şef; 
Informare privind finalizarea 
acţiunii de depunere a cererilor 
la APIA de că tre fermieri, 
situaţia la nivelul judeţului Satu 
Mare – prezentată de Virgil 
Dragoş ,  director executiv; 
Diverse. 
 

Sistemul 
REGES, o nouă 

metodă 
de gestionare 

a datelor 
salariaților 

 
Cristian Sasu, inspectorul 

şef al Inspectoratului Teritorial 
de Muncă  Satu Mare, a 
prezentat prevederile Hotărârii 

de Guvern nr 295 din 27 martie 
2025, privind Registrul General 
de Evidenţă a Salariaţilor. Iată 
câteva din aspectele subliniate 
în cadrul prezentării despre care 
facem vorbire:  Noul sistem 
REGES online permite 
simplificarea, debirocratizarea 
si digitalizarea procesului de 
gestionare a datelor salariaților. 

Suplimentar, se 
îmbună tăţeş te timpul de 
actualizare a modificărilor 
sistemului,  deoarece toţ i 
utilizatorii  beneficiază 
întotdeauna de ultima versiune 
a aplicaţiei, într-un mod unitar 

şi mult mai rapid.  
Utilizatorii  pot accesa 

sistemul REGES online din 
orice locaţie, prin intermediul 
unor mecanisme web sau 
mobile fără a mai fi necesara 
instalarea unei aplicaţ i i 
(Revisal). 

REGES online duce la 
creş terea disciplinei în 
transmiterea datelor ş i  la 
reducerea abuzurilor legate de 
înregistrările retroactive, prin 
introducerea unor termene 
stricte pentru raportarea datelor.  

Angajatorii sunt obligati să 
transfere datele contractelor 

active în noul sistem în cel mult 
6 luni de la data intrării în 
vigoare a actului normativ. 
Nerespectarea acestei 
obligaţii se sanctionează cu 
amenzi cuprinse între 15.000 si 
20.000 de lei. 
 
Doi fermieri din 
județ au peste 

2.000 de hectare 
 

Virgil Dragoş, directorul 
APIA Satu Mare, a subliniat 
faptul că, încheierea termenului 
de depune de către fermieri a 

cererilor unice de plată aferente 
sesiunii 2025, nu înseamnă că 
acţiunea este finalizată şi că se 
pot prezenta date finale. 

Cererile depuse necesită 
prelucrare în timp, ceea ce 
înseamnă că, pot fi prezentate 
date parţiale.  

Înainte de a prezenta situaţia 
sintetică, directorul Dragoş a 
ţinut să sublinieze faptul că, 
cifrele privind cererile 
înregistrare în anul 2025 sunt 
sensibil apropiate de cele din 
2024. 

Se face remarcat că şi în 
2025 a fost o scădere 

nesemnificativă a numărului 
cererilor unice, comparativ cu 
anul 2024, pe fondul creşterii 
suprafe ţelor incluse în 
programul de subvenţii. 
        Dacă în anul 2024 au fost 
depuse 17.127 de cereri, pentru 
anul 2025 au fost înregistrate 
16.887 de cereri,  ceea ce 
înseamnă o scădere cu 240 a 
numărului solicitanţilor. 

Cât priveş te structura 
fermierilor care au depus cereri 
unice de plată în 2025, a fost 
prezentată situaţia pe categorii 
de utilizatori: între 0 şi 5 hectare 
sunt 10.959 de fermieri; între 5 
şi 50 de hectare – 4995 de 
fermieri; între 50 şi 500 de 
hectare sunt 639 de fermieri; 
între 500 şi 100 de hectare sunt 
33 de fermieri; între 1.000 şi 
2.000 de hectare sunt 17 
fermieri şi numai doi fermieri 
sunt cu peste 2.000 de hectare 
lucrate. 

În final, la punctul diverse, 
medicul veterinar dr. Nicolae 
Dumuţa, directorul Direcţiei 
Sanitar Veterinare şi pentru 
Siguran ţa Alimentelor – 
DSVSA Satu Mare, a prezentat 
o sinteză a evoluţiei Pestei 
Porcine Africane –PPA în judeţ, 
subliniind faptul că este în 
scădere numărul de focare 
active, fiind vorba doar despre 
3, un al patrulea se stinge în 
zilele ce vin. 

Ioan Aniţaş 

Numărul fermierilor care cer subvenții - în  
scădere, suprafața terenurilor - în creștere 
În şedinţa lunară a Colegiului Prefectural Satu Mare au fost prezentate informări din partea ITM şi APIA 

La ședința Colegiului Prefectural, directorul APIA a prezentat situația cererilor de subvenții înregistrate în județul Satu Mare

Inspectoratul pentru Situații de Urgență a  
început în județ campania de instalare a  
detectoarelor de fum și monoxid de carbon

Activitatea de instalare a 
detectoarelor de fum și 
monoxid de carbon în 
locuințele din județul Satu 
Mare a continuat joi, 26 
iunie 2025, în cadrul 
campaniei naționale 
„Detector pentru viață”, 
anunță Inspectoratul pentru 
Situații de Urgență ”Someș” 
Satu Mare.  
 

Pompieri militari și voluntari 
au vizitat peste 20 de familii din 
localitățile Ardud, Sanislău, Tarna 
Mare și Bocicău, unde au 
distribuit și montat gratuit aceste 
dispozitive menite să salveze 
vieți. 
 

Campanie în  
15 localități 
sătmărene 

 
Campania a debutat luni, 23 

iunie, și se desfășoară în toate cele 
15 localități sătmărene 
identificate ca fiind vulnerabile 
din punct de vedere al riscului de 
incendiu sau intoxicație cu 
monoxid de carbon. 

În total, 500 de detectoare vor 
fi montate în gospodării din 
mediul rural, construite înainte 
de anul 2000 și care utilizează 

combustibil solid pentru încălzire 
sau gătit. 
 

Cine are 
prioritate? 

 
Conform informațiilor ISU 

Someș Satu Mare, au prioritate 
locuințele în care trăiesc copii, 

persoane vârstnice sau cu 
dizabilități, precum și cele aflate 
în zone izolate, unde timpul de 
răspuns al echipajelor de 
intervenție poate fi întârziat. 

Detectoarele instalate sunt 
concepute să alerteze rapid în caz 
de incendiu sau scurgeri de 
monoxid de carbon, oferind astfel 
timp vital pentru evacuare și 
reducerea pagubelor. 

Acțiunea face parte din 
parteneriatul național „Împreună 
pentru siguranță”, derulat de 
Departamentul pentru Situații de 
Urgență (D.S.U.) și Inspectoratul 
General pentru Situații de 
Urgență (I.G.S.U.), în colaborare 
cu E.ON România și Delgaz 
Grid. 

Ștefania C.

În total, 500 de detectoare vor fi montate în gospodării din mediul rural, construite înainte de anul 2000 

     Ministrul  Sănă tăț i i , 
Alexandru Rogobete, a declarat 
joi, 26 iunie 2025 că a trimis în 
teren Corpul de control al 
ministerului, alături de cel al 
Casei Naționale de Asigurări de 
Sănătate, pentru a investiga în 
detaliu situația concediilor 
medicale, având în vedere că, 
anul trecut, ar fi fost acordate 
aproximativ un milion de astfel 
de concedii  în condi ț i i 
considerate suspecte. 
     “Trebuie să  oprim rapid 
fraudarea sistemului de concedii 
medicale, la nivel național. 
Anunț începerea unei politici de 
toleranță zero față de orice tip 
de eliberare incorectă  a 
concediilor medicale. 
     Frauda lovește direct în 
bugetele spitalelor și al sănătății 
ș i  afectează  cel  mai mult 
pacienții care chiar au nevoie de 
îngrijire. Vorbim despre pacienți 
cu afecțiuni grave, cu AVC, sau 
afecțiuni oncologice”, a explicat 
ministrul Sănătății, Alexandru 
Rogobete într-o informare pe 
pagina oficială a ministerului de 
pe facebook și pe site-ul propriu 
al instituției. 
     În informarea publicată pe 
cele două canale de comunicare 
se prezintă situația concediilor 
medicale emise în perioada 
aprilie-mai 2024 fiind semnalată 
o acumulare de zile de concediu 

medical aproape de sărbători 
legale și perioade week-end. 
     ”Demarăm o ac ț iune de 
control în teritoriu, prin forțele 
reunite ale Corpului de Control 
din Ministerul Sănă tăț i i  ș i 
Corpul de Control din Casa 
Na ț ională  de Asigurări  de 
Sănătate. Obiectivul este acela 
de a stopa rapid fraudarea 
sistemului de emitere a 
concediilor de boală, fără o bază 
medical justificată” a spus 
ministrul  
     El a precizat  că  există 
suspiciuni legate de emiterea a 
sute de mii de concedii medicale 
chiar în apropierea 
weekendurilor și a sărbătorilor 
legale. 
     „Observăm o acumulare de 
zile de concediu medical 
aproape de sărbători legale și 
perioade de weekend. 
     Am identificat   peste 1 
milion de concedii medicale 
suspecte, care cumuleazăpeste 
30 de milioane de zile de 
concediu. 
     Ne asumăm protec ț ia 
pacienților cu afecțiuni grave 
(AVC, afecțiuni oncologice) de 
un fenomen complet immoral 
care direcționeaă resurse către 
plata unor concedii medicale 
fictive”,  mai precizează 
ministrul Sănătății. 

A consemnat Mihaela Gh.

Ministrul Sănătății trimite  
corpul de control în teritoriu  
pentru verificarea situației  
concediilor medicale
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Joi, 26 iunie 2025, a avut 
loc seminarul de informare 
privind terminarea 
lucrărilor aferente 
gospodăriilor de apă Turț și 
Băbești în cadrul 
„Proiectului Regional de 
dezvoltare a infrastructurii 
de apă și apă uzată din 
județul Satu Mare/Regiunea 
Nord-Vest, în perioada 
2014-2020 - Etapa II”.  
 

Evenimentul a avut loc la 
Gospodăria de Apă nr. 1 Turț 
(Băbești), situată la ieșirea din 
localitatea Băbești spre Turț, 
lângă drumul județean DJ 109L, 
județul Satu Mare. La eveniment, 
au fost invitați să participe 
reprezentanți ai autorităților 
publice locale și regionale, 
antreprenori, mass-media, diverși 
beneficiari ai proiectului. 
 

Lucrări  
în valoare 

de aproape 
20 milioane lei 

 
În cadrul Sectorului I al 

contractului POIM-SM-CL-11 
„Extindere front de captare și 
reabilitare Gospodărie de apă la 
sursa din localitatea Băbești 
(GA1), extindere Gospodărie de 
apă existentă pentru localitatea 
Turț (GA2) și construire 
Gospodărie apă nouă în 
localitatea Turț (GA3)”, 
Antreprenorul STRABAG SRL 
a finalizat lucrările aferente celor 
trei gospodării de apă din zona 
Turț, respectiv: la GA1 Băbești 
au fost forate și echipate 5 puțuri 
noi pentru creșterea capacității de 
captare, a fost modernizată stația 
de tratare a apei, s-a instalat un 
sistem SCADA complet, s-au 
montat echipamente noi de 
clorinare și pompare și a fost 
amenajat un rezervor de 200 mc; 
la GA2 Turț s-a montat grupul de 

pompare pentru alimentarea cu 
apă a GA3, s-a instalat un grup 
electrogen și au fost integrate 
toate echipamentele în sistemul 
de automatizare; iar la GA3 Turț, 
nou construită, s-au realizat un 
rezervor de stocare de 1.000 mc 
cu două compartimente, o stație 
de clorinare modernă și complet 
automatizată, precum și toate 
dotările necesare pentru 
funcționarea independentă și în 
siguranță a sistemului de 
alimentare cu apă. Lucrările au 
avut o durată de execuție de 33 
de luni, sunt în valoare totală de 
19.851.876,01 lei fără TVA și au 
o perioadă de garanție de 36 de 
luni. 
 

7 localități, 
deservite 

 
Gospodăriile de apă finalizate 

deservesc localitățile Turț, Gherța 
Mare, Turț Băi, Bătarci, 
Tămășeni, Comlăușa și Șirlău, 

peste 11.000 de locuitori, 
asigurând o alimentare cu apă de 
înaltă calitate. 

„Proiectul regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă 
și apă uzată din județul Satu 
Mare/Regiunea Nord-Vest, în 
perioada 2014-2020 – Etapa II”, 
cod SMIS 319037, beneficiază 
de finanțare din Fondul European 
de Dezvoltare Regională, având 
o valoare totală de 285.300.743 
lei fără TVA și este în curs de 
implementare până la 31 
decembrie 2027. 

Obiectivul general al 
proiectului îl reprezintă 
extinderea și modernizarea 
infrastructurii de apă și canalizare 
în localitățile din aria eligibilă de 
proiect, în vederea îndeplinirii 
obligațiilor stabilite prin Tratatul 
de Aderare și Directivele 
Europene relevante, în contextul 
Priorității 1 – Dezvoltarea 
infrastructurii de apă și apă uzată 
și tranziția la o economie 
circulară din PDD.   

Dr. ing. Ioan Leitner, 
directroul Apaserv, a subliniat 
faptul că, finalizarea lucrărilor la 
această staţie de alimentare cu 
apă a mai multor localităţi din 
zonă, contribuie la un plus de 
calitate. 

Apa furnizată în noile 
condiţii, are parametri calitativi 
în conformitate cu normele 
europene, fiind realizată şi partea 
de reducere a conţinutului ridicat 
de mangan al apei din zonă, pe 
seama instalaţiilor moderne 
montare în gospodăria de apă. 
Vasile Toma, primarul comunei 
–Batarci, una din unităţile 
administrativ teritoriale ale 
judeţului care beneficiază de 
serviciile noi gospodării de apă 
de la Băbeşti, şi-a exprimat 
satisfacţia că, locuitorii comunei 
vor beneficia de apă de mai bună 
calitate, fiind realizate toate 
treptele necesare pentru filtrare 
şi tratare, prin sisteme 
automatizate. 

Ioan A.

Dr. ing. Ioan Leitner, directroul Apaserv, a subliniat faptul că, finalizarea lucrărilor la această 
staţie de alimentare cu apă a mai multor localităţi din zonă, contribuie la un plus de calitate 

     Un bărbat în vârstă de 55 de 
ani, din municipiul Satu Mare, 
a fost reținut de polițiști după 
ce a fost implicat într-un 
accident rutier produs marți, 25 
iunie, în jurul orei 14:10, pe 
bulevardul Independenței din 
Satu Mare. 
     Potrivit informațiilor 
furnizate de Inspectoratul de 
Poliție Județean Satu Mare, 
șoferul nu ar fi acordat prioritate 
de trecere și a acroșat o femeie 
de 71 de ani, aflată în 
traversarea regulamentară a 
străzii, pe o trecere de pietoni 
marcată și semnalizată 
corespunzător. 
     În urma impactului, victima 
a suferit leziuni corporale și a 
fost transportată la spital pentru 
îngrijiri medicale. 
     Testarea cu aparatul etilotest 
a indicat că bărbatul se afla sub 
influența alcoolului, având o 
concentrație de 0,99 mg/l alcool 

pur în aerul expirat. Ulterior, în 
urma recoltării probelor 
biologice, alcoolemia acestuia 
a fost stabilită la 1,93 g/l alcool 
pur în sânge. 
     În consecință, polițiștii au 
dispus reținerea acestuia pentru 
24 de ore, fiind încarcerat în 
Centrul de Reținere și Arestare 
Preventivă din cadrul IPJ Satu 
Mare. 
     Cercetările continuă sub 
aspectul comiterii infracțiunilor 
de vătămare corporală din culpă 
și conducerea unui vehicul sub 
influența alcoolului. 
     IPJ Satu Mare face 
precizarea că, pe parcursul 
întregului proces penal, 
persoanele cercetate 
beneficiază de drepturile și 
garanțiile procesuale prevăzute 
de Codul de procedură penală, 
precum și de prezumția de 
nevinovăție. 

Ștefania C.

Șofer cu alcoolemie de 1,93 în  
sânge, reținut după ce  
a accidentat o femeie  
pe trecerea de pietoni

     Șapte persoane au fost 
arestate preventiv pentru 30 de 
zile în urma celor 42 de 
percheziții domiciliare, efectuate 
de către polițiștii Serviciului de 
Investigare a Criminalității 
Economice din cadrul 
Inspectoratului de Poli ț ie 
Județean Satu Mare, împreună 
cu procurorii  Direc ț iei de 
Investigare a Infracțiunilor de 
Criminalitate Organizată și 
Terorism – Biroul Teritorial Satu 
Mare, la data de 24 iunie 2025. 
Perchezițiile au avut loc în 
județele Satu Mare, Sibiu, Cluj, 
Hunedoara, Maramureș  ș i 
Brăila.  
După  cum precizează 
Inspectoratul de Poliție Județean 
Satu Mare, persoanele în cauză 
sunt cercetate pentru săvârșirea 
infracțiunilor de  constituirea 
unui grup infracțional organizat, 
acceptare de operaț iuni 
financiare efectuate în mod 
fraudulos în formă continuată, 
operațiuni ilegale cu dispozitive 

sau programe informatice, 
efectuare de opera ț iuni 
financiare în mod fraudulos, 
acces ilegal la un sistem 
informatic, spălare a banilor, 
înșelăciune cu consecin țe 
deosebit de grave, fals în 
înscrisuri oficiale și uz de fals.  
     ”În urma perchezi ț i i lor 
domiciliare efectuate, au fost 
descoperite și ridicate carduri 
bancare, mai multe dispozitive 
POS, laptopuri,  carduri de 
memorie, ștampile ale unor 
societăți, utilizate în activitatea 
infracțională, telefoane mobile, 
o armă  neletală ,  cu aer 
comprimat din categoria celor 
supuse autorizării, precum și alte 
mijloace de probă” se arată într-
un comunicat al instituției citate. 
     Pe lângă reținerea celor 7 
persoane,  procurorii 
D.I.I.C.O.T. - Biroul Teritorial 
Satu Mare au dispus măsura 
sechestrului asigurator asupra a 
23 de autoturisme și 9 imobile.  
     Miercuri, 25 iunie 2025, 

judecă torul de drepturi ș i 
libertăți din cadrul Tribunalului 
Satu Mare a dispus arestarea 
preventivă  a persoanelor 
reținute, pentru 30 de zile. 
     Acțiunea a beneficiat de 
sprijinul brigăzilor și serviciilor 
de combatere a criminalității 
organizate Oradea, Cluj, Alba, 
Satu Mare și Brăila, serviciilor 
de investigare a criminalității 
economice din cadrul 
Inspectoratului de Poli ț ie 
Județean Sibiu și Inspectoratului 
de Poliție Județean Maramureș 
și jandarmilor Inspectoratului 
General al Jandarmeriei 
Române. 
     Inspectoratul de Poli ț ie 
Jude țean Satu Mare face 
precizarea că, pe întreg parcursul 
procesului penal persoanele 
cercetate beneficiază  de 
drepturile ș i  garan ț i i le 
procesuale prevăzute de Codul 
de Procedură Penală, precum și 
prezumția de nevinovăție. 

M.Gh.

7 persoane, arestate preventiv pentru 30 de  
zile în urma perchezițiilor din 24 iunie

     Un pui de pisică a fost salvat 
de la moarte după ce a căzut într-
un puț adânc de aproximativ 6 
metri. 
     Întâmplarea a avut loc în 
dimineața zilei de joi, 26 iunie 
2025 în localitatea Vetiș , 
intervenind un echipaj din cadrul 
Detașamentului de Pompieri Satu 
Mare. 
     Potrivit Inspectoratului 
pentru Situații de Urgență 
”Someș” Satu Mare, pompierii s-
au deplasat la fața locului cu o 
autospecială dotată cu 
echipamente speciale de salvare 
din spații înguste și adânci. 
     Din fericire pentru toată 
lumea, puiul de pisică a fost scos 
teafăr, fără răni vizibile. 
     „A fost o intervenție care ne-
a solicitat atenția și calmul, dar 
suntem bucuroși că am reușit să 

salvăm un suflet care nu se putea 
ajuta singur”, ne-a povestit la 
întoarcere, plutonier  adjutant 
Popp Gavril, șef gardă 
intervenție-stingere. 

I.Maier

Pisicuță salvată dintr-un puț  
de 6 metri adâncime

     Sătmărenii care taie porci 
pentru consum propriu în acest 
sfârşit de săptămână, pot solicita 
examen trichineloscopic în 
cadrul cabinetelor sanitare 
veterinare private, conform 
programului afişat pentru zilele 
de sâmbătă  28 şi duminică 29 
iunie, eventual cu programare 
prealabilă.  
     Pentru orice urgență apelați 
telefonul 0261715956 sau 
0760789016. 
     Toți solicitanții, care doresc 
efectuarea examenului 
trichineloscopic, sunt rugaţi ca 
în momentul prezentării probei 
de carne – pilieri diafragmatici 
– să aibă asupra lor: 
Cartea de Identitate a 
proprietarului/solicitantului, 
Crotalia de identificare a 
suinei/suinelor sacrificate, 
Suma de 30,94 lei, reprezentând 
contravaloarea unei probe 
examinate, este valabilă pentru 
CSVSA – urile din pieţe. 
Cabinetele Medicale Veterinare 

Concesionate/Private,  îș i 
stabilesc tarife de manoperă 
proprii. 
     Carnea provenită de la porcii 
sacrifica ț i  în gospodări i le 
populației este destinată strict 
pentru consum familial. 
     Este interzisă 
comercializarea cărnii de porc 
sub orice formă, obținută în 
urma sacrificărilor de porci din 
gospodăriile populației. 
     În cazul depistări i 
parazitului Trichinella Spiralis 
întreaga cantitate de carne se 
supune denaturării/distrugerii, 
iar proprietarul animalului poate 
beneficia de despăgubire la 
valoarea de piață a animalului, 
cu condiția ca acesta să fie 
identificat, evidențiat în BND 
iar cel care solicită despăgubire 
să fie proprietarul animalului. 
     Nerespectarea prevederilor 
legale atrage după sine sancțiuni 
contravenționale sau penale 
după caz. 

I.A.

Examene trichineloscopice  
la sfârșit de săptămână 

Apaserv a finalizat lucrările aferente 
gospodăriilor de apă Turț și Băbești, 
care deservesc peste 11.000 de locuitori 

     Primăria Carei  solicită 
sprijinul careienilor în privința 
întreținerii spațiilor verzi aflate 
în fața gospodăriilor.  
     ”Îi rog pe careieni să ne ajute 
cu întreținerea spațiilor verzi din 
fața caselor. Echipele Direcției 
Servicii Publice Locale (DSPL) 
reușesc cu prețul unor eforturi 
deosebite să întrețină rondourile 
de flori și să tundă iarba în 
zonele centrale, pe principalele 
artere de circulație din oraș și în 
parcul dendrologic, respectiv 
zona de agrement Șomoș. Pe 
când termină într-o zonă, o pot 
lua de la început în cealaltă parte 
a orașului. Cu un minim efort 
din partea cetățenilor în acest 
sens, orașul nostru poate să fie 
la fel de curat și bine întreținut 
în toate zonele sale”  a declarat 
primarul Monica Giurgiu-
Kovacs.  

Primăria Carei  
solicită  
locuitorilor să-și  
întrețină spațiile  
verzi din fața casei 



Vineri 27 iunie 2025  Informația zilei 5Economic

Începutul anului turistic 
2025 este slab, iar sectorul 
riscă să sufere atât pe fondul 
scăderii nivelului de trai al 
populației, dar și al 
majorării TVA la 19%, a 
afirmat, joi, pentru 
Agerpres, vicepreședintele 
Asociației Naționale a 
Agențiilor de Turism 
(ANAT), Adrian Voican, în 
marja unui eveniment. 
 

Întrebat cum pare să fie anul 
turistic, Voican a răspuns: ''Slab, 
cum să fie? Uitați-vă la datele 
statistice, nu că spun eu! Sunt 
scăderi, în afară de ianuarie, când 
am avut un sezon de iarnă foarte 
bun, am avut schi și au fost 
stațiunile și pârtiile pline. Deja 
în februarie am avut scăderi, în 
martie au fost scăderi și o să 
vedem în continuare''. 
 

Tergiversări 
cu voucherele 

 
''Păi dacă nu sunt vouchere 

de vacanță și omul așteaptă să 
vadă s-or da, nu s-or da, trebuie 
să dea declarație, ce declarație 
trebuie să dea și așa mai departe, 
că trebuie să vină cu factura, nu 
trebuie să vină cu factura... Dar 
lumea nu prea mai înțelege, nu 
mai are răbdare și zice 'Băi, e cam 
complicat. 

Anul ăsta fără ' .  Dureros 
pentru noi, repet, pentru că aveau 
atât de mult impact pozitiv în 
industrie, chiar și pentru 
profesorul dintr-un oraș mic de 
provincie (...) Cu voucher de 
vacanță a mai pus și el la cei 
1.600 de anul trecut încă 1.000 
de lei și a luat un pachet de 2.600 
de lei și a plecat într-o destinație 
cu mama-soacră și cu cei doi 
copii de mână pentru prima oară. 

Deci, nu doar voucherele de 
vacanță au fost consumate, ci și 
niște bani din buzunar au fost 
antrenați cu ocazia asta. O 
spunem, e simplu, adică avem și 
studii, nu sunt doar vorbe. E 
limpede ca lumina zilei. Fără 
asta, zice el, anul ăsta stăm acasă 
sau găsesc o superofertă  în 
Bulgaria, că tot e Schengen și nu 
mai stau la coadă, sau în altă 
parte, și mergem să mai vedem 
și altceva. Și atunci ce a făcut 
statul român? Pierde niște bani. 
Deci, nu zic că nu e lume pe 
litoral, nu zic că n-a fost frumos 
de 1 Mai în Vama Veche, nu zic 
că nu vezi plaje pline într-un 

anumit moment, dar contează la 
final diferența dintre venituri și 
cheltuieli ' ' ,  a adăugat 
vicepreședintele ANAT. 
 
Banii de vacanța 
vor merge afară 

 
De asemenea, Voican a 

subliniat că în lipsa voucherelor 
de vacanță turismul intern va 
avea de suferit. 

''Am văzut în programul de 
guvernare că vor să stimuleze 
exportul și să reducă importul. 
Păi, mersi! Tăind voucherele de 
vacanță stimulăm exportul, că 
oamenii se duc în vacanță afară 
și duc banii afară. Una spunem 
și alta aplicăm. Și dacă prima de 
incoming, care a fost o mică 
inițiativă, un 40 de euro pentru 
cei care stau de două ori mai mult 
decât media - media e pe undeva 
pe la două nopți, dar dacă stai 
patru nopți primești 40 de euro - 
nu e dată din 2023. Deci, dacă nu 
avem măsuri pentru a atrage 
turiștii străini și nu avem măsuri 
ca să stimulăm păstratul banilor 
în țară, vorbim vorbe'', potrivit 
acestuia. 
 
Turismul suferă 
din două motive 

 
Adrian Voican a subliniat că 

sectorul riscă să sufere din două 
motive, unul fiind înrăutățirea 
nivelului de trai, iar celălalt 

măsurile directe de majorare a 
taxelor în turism, respectiv TVA 
de la 9% la 19%. 

''Oricum, turismul în acest 
moment riscă să sufere din două 
motive. De undeva nivelul de trai 
se va înrăutăți, nu contează de 
unde, deci oamenii vor tăia din 
vacanțe, nici nu mai avem 
voucherele de vacanță. În al 
doilea rând, dacă chiar lovești în 
domeniul turism cu aceste măsuri 
directe de majorare a taxelor din 
turism, avem o dublă lovitură. 
Scade puterea de cumpărare și 
cresc taxele. Pui taxe dacă ai la 
ce. Noi am repetat lucrurile astea 
de atât de multe ori, nici măcar 
nu spun lucruri noi. Sunt puține 
și clare și ar trebui făcute'', a 
arătat el. 
 

Voucherele au 
triplat numărul 

de unități de 
cazare 

 
Oficialul ANAT a apreciat că 

acordarea de vouchere de vacanță 
a fost o 'măsură  extrem de 
deșteaptă', care a făcut să se 
tripleze numărul de unități de 
cazare, pentru că acestea erau 'la 
negru' sau 'gri''. 

' 'O măsură  extrem de 
deșteaptă au fost voucherele de 
vacanță. S-a triplat numărul de 
unități de cazare din 2006 până 
în prezent. De la 6.000 de unități 
de cazare avem mult mai mult. 

De patru ori a crescut. Avem 
26.000 - 27.500 de unități de 
cazare clasificate. Asta e o 
măsură  la care nu-i dai cu 
piciorul, că s-a obținut în ani de 
zile. Dar Guvernul e disperat. 

O să zică 'Bine, voi ziceți să 
nu tăiem de la turism, alții zic să 
nu tăiem de la pensionari, alții să 
nu punem TVA, alții să  nu 
creștem peste noapte cursul 
valutar, dar cum să facem?' Și noi 
le spunem: 'Dacă este prea grea 
căruța, nu poți să mai dai cu biciul 
în măgăruși, fiindcă măgărușii 
vor îngenunchea sau vor fugi, vor 
rupe lanțul și se vor da bătuți și 
se suie și ei în căruța aia trasă de 
mai puțini măgăruși.  Dați 
greutățile alea puse excesiv jos, 
pentru că economia României a 
crescut mult în ultimii ani. Numai 
din turism am văzut, din 
impozitul pe profit și din TVA, 
am văzut creșteri fabuloase, dar 
nu se poate să pui mai mult. O 
companie care, să zicem, că iese 
zero pe zero și nu plătește impozit 
pe profit totuși plătește miliarde 
TVA, plătește miliarde impozite 
în salariile angajaților, CAS, 
CASS, susține sistemul. Dacă 
împovărezi mai mult și moare, 
ce ai obținut?'', a spus acesta. 
 

Calcule 
matematice 

 
Voican a atenționat că atunci 

când se mărește cota de impozit 
baza de impozitare nu mai este 
aceeași. 

''Ei fac o regulă de trei simplă: 
dacă am avut atâta și mărim cu 
atâta, o să fie tot atâta. Nu, baza 
se schimbă  când mărești 
impozitul. Ei nu știu să gândească 
dinamic sau n-au timp să 
gândească sau n-au la ce studii 
de impact să apeleze și atunci zic 
'domnule, trebuie în două zile să 
luăm o măsură, o luăm la ghiceală 
și asta e'. Nu le fac o vină, pentru 
că în acest guvern avem oameni 
care au lucrat în turism (...) dar 
în programul de guvernare eu n-
am văzut că au ajuns propunerile 
noastre concrete: un OMD 
național care să fie în stare să aibă 
un plan și să gestioneze fonduri, 
niște fonduri care nu vin de la 
guvern (...) ci dintr-o taxă de 1 
euro pe noaptea de cazare. Cu 30 
de milioane de nopți de cazare, 
faci 30 de milioane de euro 
pentru promovare'', a menționat 
reprezentantul ANAT. 

Cu toate acestea, Voican s-a 
declarat optimist și a spus că are 
așteptări de la acest guvern.

Adrian Voican, vicepreședinte ANAT: Tăind voucherele de vacanță 
stimulăm exportul, că oamenii se duc în vacanță afară și duc 
banii afară

Agențiile de turism consideră că statul  
va pierde mult prin neacordarea  
voucherelor de vacanță

Sporul pentru condiții periculoase (de antenă) ar putea 
fi limitat la 300 lei brut lunar pentru toți bugetarii

Cuantumul sporului 
pentru condiții periculoase 
sau vătămătoare ar putea fi 
stabilit până la 300 lei brut 
lunar, pentru toate 
categoriile de personal plătit 
din fonduri publice, 
conform unui proiect de 
Ordonanță  de Urgență 
publicat joi pe site-ul 
Ministerului Muncii, 
Familiei, Tineretului și 
Solidarității Sociale. În 
mediul bugetar acesta mai 
este cunoscut și drept 

”sporul de antenă”. În 
prezent, sporul de antenă 
poate fi de 15% din salariul 
de bază, dar nu mai mult de 
1500 de lei.  
 

''În raport cu condițiile de 
muncă în care se desfășoară 
activitatea, condiții periculoase 
sau vătămătoare, personalul 
salarizat poate primi un spor în 
cuantum de până la 300 lei brut 
lunar, corespunzător timpului 
lucrat la locurile de muncă 
respective, cu respectarea 
prevederilor legale în vigoare'', 

se arată în document. 
Această măsură are în vedere 

limitarea cheltuielilor bugetare 
permanente în vederea asigurării 
sustenabilității finanțelor publice, 
se menționează în Nota de 
fundamentare a proiectului. 

Proiectul mai prevede că, 
începând cu data intrării în 
vigoare a ordonanței de urgență, 
salariații din administrația 
publică, din regiile autonome cu 
specific deosebit și din unitățile 
bugetare, care prestează munci 
grele, periculoase sau 
vătămătoare, ori lucrează în 
locuri de muncă în care există 

astfel de condiții, stabilite potrivit 
Legii nr. 31/1991, au dreptul în 
fiecare an calendaristic la un 
concediu de odihnă suplimentar, 
cu o durată cuprinsă între 1-3 zile 
lucrătoare. 

Impactul financiar asupra 
bugetului general consolidat pe 
anul 2025 este estimat la 1,345 
miliarde lei, respectiv reducerea 
cheltuielilor la bugetul de stat cu 
1,047 miliarde lei și la bugetele 
locale cu 298 milioane lei. 

Potrivit unor surse sindicale, 
proiectul ar putea să fie aprobat 
în ședința de Guvern de vineri.  

Vlad M.

Tendința depreciativă a 
monedei naționale care s-a 
manifestat în precedentele două 
ședințe, s-a manifestat joia 
aceasta, în condițiile în care a 
crescut nivelul aversiunii față de 
risc față de monedele de la 
marginea zonei euro. 
 

Euro crește, iar 
indicii ROBOR 

scad ușor 
 

Tranzacțiile se realizau joi în 
culoarul 5,061 – 5,075 lei, iar 
cursul monedei unice a urcat de 
la 5,0538 la 5,0717 lei, maximul 
ultimei luni și jumătate. Față de 
începutul săptămânii, media a 
urcat cu peste 2,6 bani. 
Reamintim că euro a atins în data 
de 8 mai, la scurt timp după 
primul tur al alegerilor 
prezidențiale, un maxim istoric 
de 5,1222 lei. 

Reducerea cererii de lei din 
piața monetară a adus joi o ușoară 
scădere a indicilor ROBOR, care 
se mențin la valori comparabile 
cu cele din primele luni din 2023. 

Indicele ROBOR la trei luni, 
în funcţie de care sunt calculate 
dobânzile la majoritatea 
creditelor în lei contractate 
înainte de mai 2019, a revenit de 
la 7,10 la 7,09%. Indicele la șase 
luni, folosit la calcularea ratelor 
la creditele ipotecare, s-a întors 
de la 7,18 la 7,17% iar cel la 12 
luni a stagnat la 7,29%. 

Trezoreria s-a împrumutat joi 
cu 753 milioane lei, prin 
redeschiderea unei emisiuni cu 
scadența în aprilie 2035, care a 
avut o valoare programată de 400 
milioane lei. Dobânda medie 
acceptată de Finanțe a fost de 
7,37%/an. Zvonurile referitoare 
la intenția președintelui Donald 

Trump de a nominaliza anticipat 
următorul preşedinte al Rezervei 
Federale, forțând astfel o 
schimbare a politicilor monetare 
a actualului șef al Fed, Jerome 
Powell, înainte de mai 2026, când 
expiră mandatului acestuia, au 
provocat o scădere a monedei 
americane la valori comparabile 
cu cele de la începutul anului 
2022. 

Reamintim că președintele 
Trump a solicitat constant 
reducerea dobânzilor din SUA, 
soluție considerată nesustenabilă 
de conducerea Fed, care nu știe 
cum va fi influențată inflația de 
politica tarifară la importuri a 
Administrației de la Casa Albă. 

Euro a atins un vârf de 1,1745 
dolari, astfel că media monedei 
americane a coborât de la 4,3571 
la 4,3254 lei. 
 

Francul și lira 
urcă, aurul se 

ieftinește 
 

Media francului elvețian a 
urcat de la 5,3999 la 5,4055 lei, 
iar a lirei sterline de la 5,9296 la 
5,9461 lei. 

Prețul gramului de aur a 
scăzut de la 465,6019 lei la 
464,6380 lei. Evoluția a fost 
cauzată de deprecierea monedei 
americane în timp ce metalul 
galben a urcat la 3.328 – 3.351 
dolari/uncie. 

În regiune, media monedei 
maghiare s-a apreciat la 400,10 
forinți/euro. Cursul celei 
poloneze a stagnat la 4,2479 
zloți/euro. 

Bitcoin s-a stabilizat în 
culoarul 107.127 – 108.313 
dolari, iar ethereum fluctua între 
2.419 și 2.517 dolari. 

Radu Georgescu

Euro a crescut cu 2,6 bani 
în ultimele trei ședințe

Vânzările de maşini noi ale 
companiei Tesla în Europa au 
scăzut pentru a cincea lună 
consecutiv în mai, potrivit 
datelor publicate miercuri de 
Asociaţia Constructorilor 
Europeni de Automobile 
(ACEA), în condiţiile în care 
europenii încep să se orienteze 
tot mai mult spre vehicule 
electrice chinezeşti ,  mai 
accesibile, transmite CNBC, 
preluat de News.ro. În Uniunea 
Europeană, Marea Britanie şi 
ţările din Asociaţia Europeană a 
Liberului Schimb (AELS), Tesla 
a vândut în luna mai doar 13.863 
de unităţi, în scădere cu 27,9% 
faţă de aceeaşi lună a anului 
trecut. Cota de piaţă a companiei 
în regiune s-a redus la 1,2%, de 

la 1,8% în mai 2024. Aceste cifre 
consolidează  tendinţa 
descendentă  a companiei 
americane în Europa, pe fondul 
deteriorării imaginii publice, 
cauzate parţial de declaraţiile 
controversate şi activitatea 
politică a directorului general 
Elon Musk. 

Elon Musk a cheltuit aproape 
300 de milioane de dolari pentru 
a sprijini realegerea preşedintelui 
american Donald Trump, iniţiind 
ulterior o campanie tensionată de 
reducere a agenţiilor 
guvernamentale federale. 
Acţiunile sale au generat proteste 
la reprezentanţele Tesla din mai 
multe ţări europene. Între timp, 
Musk s-a retras din funcţiile din 
administraţia Trump.

Tesla pierde teren în fața  
mașinilor chinezești

*1 dolar canadian               3.1606 

*1 franc elvețian              5.4055 

*1 EURO              5.0717 

* 1 liră sterlină               5.9461 

*1 dolar SUA              4.3254 

*1 g AUR         464.6380 

* 100 forinți                        1.2684

Citește zilnic  
știrile de  
mâine pe

www.informatia-
zilei.ro
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 Sfântul Sisoe cel Mare 
 

Sfântul Sisoe cel Mare a fost ucenicul Sfântului Antonie cel Mare. A 
primit de la Dumnezeu puterea de a vindeca bolnavii, a scoate duhurile 
rele și a învia morții. S-a retras în pustietatea Egiptului vreme de 72 de 
ani. Postea atât de mult, încât nu mânca nimic timp de mai multe zile. A 
înviat un copil după ce a murit în drumul lui alături de tatăl său spre chilia 
Sfântului Sisoe pentru a lua binecuvântare. Neștiind că este mort, după 
ce a fost așezat în chilie, Sfântul Sisoe i-a spus ”Ridică-te și du-te afară!”, 
iar copilul s-a ridicat și a iesit, dar bătrânul i-a spus sa nu-i povestească 
nimanui până la moartea sa. Sfântul Sisoe cel Mare a murit în 429. 

Sfântului Cuvios Samson, primitorul de străini 
 

Născut în Roma antică într-o familie înstărită și înrudit cu împăratul 
Constantin cel Mare, Samson a ales o viață de slujire și sacrificiu. A devenit 
medic, dar nu s-a limitat la vindecarea trupului, ci a oferit bolnavilor și 
alinare sufletească. După ce și-a împărțit averea săracilor, s-a retras la 
mănăstire, unde a fost hirotonit preot de patriarhul Mina. 
Viața sa a luat o nouă turnură după ce l-a vindecat pe împăratul Iustinian, 
care, drept mulțumire, i-a oferit o casă destinată îngrijirii săracilor și 
bolnavilor. Sfântul Cuvios Samson a trecut la cele veșnice în anul 530, 
fiind înmormântat în biserica Sfântului Mucenic Mochie.
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Intr[m `n Duminica a III-a după Rusalii 
(Despre grijile vieții)

Parohia Greco-Catolică „Sfinții Apostoli 
Petru ș i  Pavel” de pe B-dul Cloșca din 
municipiul Satu Mare va marca în acest sfârșit 
de săptămână sărbătoarea hramului bisericii 
printr-o serie de evenimente religioase dedicate 
ocrotitorilor spirituali ai lăcașului. 

Sâmbă tă ,  28 iunie,  de la ora 18.00, 
credincioșii sunt așteptați să participe la Taina 
Sfântului Maslu de obște. În ziua 
praznicului, duminică, 29 iunie, de la ora 10.30,  
Sfânta Liturghie va fi celebrată de Preasfințitul 
Părinte Episcop Vasile Bizău al Episcopiei 
Greco-Catolice Maramureș în sobor de preoți. 
După slujbă, toți cei prezenți sunt invitați la o 
agapă frățească, moment de comuniune și 
bucurie întru credință. 

“Îi așteptăm pe toți oamenii de bună voire 
la hramul bisericii noastre!” este invitația 
părintelui  paroh Florin Fodoru ț  pentru 
credincioși. 

Biserica Greco-Catolică  
“Sf. Apostoli Petru și Pavel” 
își cinstește ocrotitorii

Luni, 23 iunie, în ajunul 
sărbătorii nașterii Sfântului 
Ioan Botezătorul, credincioșii s-
au adunat pentru o liturghie 
festivă în Catedrala din Satu 
Mare. Ceremonia a avut o 
semnificație specială: în această 
zi, Episcopul Eugen 
Schönberger a sărbătorit 40 de 
ani de la hirotonirea sa întru 
preoție. Pe 23 iunie 1985, în 
Catedrala din Alba Iulia, 
împreună cu 21 de colegi de ai 
săi, prin binecuvântarea dată de 
episcopul dr. Jakab Antal au 
pornit în misiunea lor 
preoțească. 
 

La eveniment eu fost prezenți și 
colegii de clasă, jubilanți, care, au 
făcut și ei un pelerinaj la slujba festivă 
pentru a mulțumi împreună cu 
credincioșii și frații lor preoți pentru 
darurile harului. Ceremonia a fost 
precedată de o procesiune festivă de 
la Casa Dăinuirii până la Catedrală, 
arătând lumii harul divin care susține 
vocația preotească și unitatea 
comunității. În omilia sa de la Sfânta 
Liturghie, ierarhul a reflectat asupra 
misterelor și darurilor vocației 
preoțești, cu o atenție deosebită asupra 
începutului misiunii, bucuriei 
angajamentului, a milostivirii divine 
trăite chiar și în eșecuri, precum și 
importanța mulțumirii. 

Citând cuvintele profetului 
Ieremia, spunea că vocația preotească 
nu este o chestiune de merit uman, ci 

de har: „Te-am cunoscut înainte de a 
te crea în pântecele mamei tale”. 

„Aceasta nu este doar povestea lui 
Ieremia”, a spus episcopul, „aceasta 
este și povestea noastră. Nu noi L-am 
ales pe El, El ne-a ales pe noi.” Privind 
în urmă la ultimele patru decenii de 
slujire, Excelența Sa a mărturisit:  
„După patruzeci de ani, nu oboseala, 
ci recunoștința ar trebui să fie 
sentimentul dominant în inimile 
noastre”. Urmând exemplul Sfântului 
Ioan Botezătorul, ne-a amintit, de 
asemenea, că esența misiunii preoțești 
este de a fi un deschizător de drumuri. 

„Aceasta este adevărata demnitate 
a vieții preoțești: să fii un precursor, 
să fii o voce, să fii un deschizător de 

drumuri. Aceasta nu este o sarcină 
deloc mai mică acum, după patruzeci 
de ani decât cum era atunci, la 
început.” 

La sfârșitul Liturghiei, în pregătire 
pentru hramul diecezan de la 
sărbătoare Preasfântei Inimi a lui Isus, 
s-au rugat împreună Litania 
Preasfintei Inimi. Ulterior, episcopul 
PS Eugen Schönberger, în calitate de 
gazdă a reuniunii clasei, le-a cerut 
colegilor săi să se prezinte unul câte 
unul credincioșilor care au umplut 
Catedrala din municipiu. 

În încheiere, preoții aflați la ceas 
aniversar au fost întâmpinați cu câte 
un trandafir alb de către membrii 
Legiunii Maria din Satu Mare.

În fiecare an, pe 29 iunie, 
credincioșii ortodocși, greco-
catolici și catolici aduc cinstire 
Sfinților Apostoli Petru și Pavel, 
doi dintre cei mai mari 
propovăduitori ai credinței 
creștine, uniți în aceeași zi de 
mucenicie și în aceeași lucrare 
de vestire a Evangheliei 
Mântuitorului. 
 

Sfântul Apostol Petru, ”piatra” pe 
care s-a zidit Biserica 

Născut în Betsaida Galileii, pescar 
de meserie și frate al Sfântului Apostol 
Andrei, Petru, cunoscut inițial sub 
numele de Simon a fost cel mai 
vârstnic dintre cei doisprezece ucenici 
ai Domnului. Fire aprinsă, sinceră și 
devotată, el s-a remarcat prin dorința 
arzătoare de a-L urma pe Hristos, chiar 
dacă, în ceasul încercării, s-a lepădat 
de trei ori de El. Cu toate acestea, 
pocăința sinceră și mărturisirea iubirii 
față de Domnul i-au redat vrednicia 
apostolică. 

După Pogorârea Duhului Sfânt, 
Petru a devenit neobosit vestitor al 
Evangheliei, predicând în Iudeea, 
Antiohia, Asia Mică și până la Roma. 
A întemeiat comunități creștine, a scris 
două epistole incluse în Noul 
Testament și a condus Biserica în 

vremuri de mari încercări. A fost 
răstignit cu capul în jos în anul 67, pe 
colina Vaticanului, în timpul prigoanei 
împăratului Nero, pecetluindu-și 
credința cu sângele său. 
 
Sfântul Apostol Pavel, 
Apostolul Neamurilor 

 
Fost fariseu și prigonitor al 

creștinilor, Pavel, cunoscut înainte sub 
numele de Saul din Tars  a avut o 
convertire cutremurătoare pe drumul 
Damascului, în urma unei viziuni 
dumnezeiești. Din acel moment, a 
devenit cel mai neobosit apostol, 
vestind pe Hristos cu o râvnă 

nemărginită printre popoarele păgâne. 
Călătoriile sale misionare au 

cuprins întreaga lume cunoscută la 
acea vreme: Asia Mică, Grecia, 
Macedonia, ajungând până la Roma. 

A întemeiat numeroase Biserici și 
a rămas alături de ele prin cele 
paisprezece epistole ce se regăsesc în 
Noul Testament, adevărate comori de 
învățătură teologică și duhovnicească. 
Și el a suferit moarte martirică în anul 
67, în aceeași zi cu Sfântul Petru, 
fiindu-i tăiat capul cu sabia la porțile 
Romei. 
 
Doi Apostoli, o singură 

credință 
 

Deși provin din medii diferite, 
unul pescar simplu, celălalt cărturar 
fariseu, Petru și Pavel au fost aleși de 
Dumnezeu pentru a lucra împreună la 
temelia Bisericii. Pe Petru, Domnul 
l-a numit „piatra” pe care Se va zidi 
Biserica, iar pe Pavel, „vas ales”, 
trimis să vestească numele Său 
înaintea împăraților și neamurilor. 

Împreună, ei rămân modele de 
credință, curaj, jertfă și iubire pentru 
Hristos, stâlpi ai Bisericii și părinți ai 
credinței noastre. Cinstindu-i, ne 
întărim și noi în mărturisirea 
adevărului și în trăirea Evangheliei.

Programul  
hramului Diecezei  
Romano-Catolice  
de Satu Mare 
 

Patru biserici din Dieceza 
Romano-Catolică de Satu Mare 
au fost sfințite în cinstea 
Preasfintei Inimii lui Isus. Trei 
dintre acestea: cea din Curtuiș, 
Tarna Mare și Tisa - își vor 
prăznui hramul azi, 27 iunie, în 
ziua sărbătorii. Comunitatea 
bisericii Calvaria din Satu Mare 
va sărbători duminica, zi în care 
întreaga dieceză își are hramul. 
La Calvaria, pe 29 iunie de la 
ora 8, dimineața, se va celebra 
Sfânta Liturghie în limba 
română, având ca prim 
celebrant pe părintele 
Reszler Mihály, prim-
protopopul de Maraureș. Tot 
acolo, de la ora 9.30 părintele 
Jakab Norbert, parohul 
comunității Sfântul Anton din 
Satu Mare va oficia slujba în 
limba germană. 

Mii de enoriaşi localnici și 
pelerini din zonă și de pe 
meleaguri îndepărtate sunt 
așteptați și anul acesta la 
hramul Diecezei Romano-
Catolice de Satu Mare, în 
platoul din fața Catedralei, 
unde, de la ora 11, PS Dr. 
Martos Levente Balázs, 
arhiepiscopul vicar al 
arhidiecezei de Esztergom-
Budapest (Ungaria) va oficia 
liturghia festivă, în limba 
maghiară. La toate slujbele 
oficiate cu prilejul marii 
sărbători, toți enoriașii diecezei 
și pelerinii, atât cei catolici, cât 
și creștinii de orice confesiune 
sunt așteptați cu mult drag. 
 
Bisericile din Botiz  
și Ocna Șugatag își  
cinstesc ocrotitorii 
 

Pe 29 iunie, ziua Sfinților 
Apostoli Petru și Pavet la toate 
bisericile creștine, atât din Satu 
Mare, cât și din întreaga lume 
se oficiatză liturghii de 
sărbătoare. 

În Dieceza Romano-
Catolică de Satu Mare două 
lăcașuri de rugăciune au fost 
sfințite în cinstrea Apostolilor 
Petru și Pavel< bisericile din 
Ocna Șugatag ș i  din 
Ciuperceni, dar cei doi sfinți 
sunt pomeniți la toate slujbele 
oficiate în această  zi  de 
sărbătoare. La Ciuperceni 
Sfânta Liturghie de hram va fi 
celebrată duminică, 29 iunie, 
de la ora 11, predica fiind 
rostită de părintele Vojtku 
László, parohul bisericii din 
Botiz. Tot în zia sărbătorii își 
va cinsti  ocrotitorii  ș i 
comunitatea parohiei din Ocna 
Șugatag, în cadrul slujbei de 
la ora 19, unde părintele Czier 
István, paohul bisericii Sfântul 
Ioan Apostol și Evanghelist – 
Satu Mare va prezenta omilia 
festivă. Pagin[ realizat[ de Eva Laczko 

și Mihaela Ghiță

Parohia Ortodoxă  „Sf. 
Apostoli Petru și Pavel” din 
municipiul Satu Mare, strada 
Botizului va celebra, 
duminică ,  29 iunie 2025, 
hramul bisericii, prilej de 
rugăciune și comuniune în 
cinstea celor doi mari apostoli 
ai  Bisericii .  Sărbă toarea 
hramului bisericii cuprinde un 
program liturgic cu totul 
aparte: sâmbătă, de la ora  1700 - Vecernia, Litia, 
Acatistul, iar duminică, 29 iunie, în ziua 
praznicului, de la ora 9.00 - Utrenia urmată de 
Sf. Liturghie, de la ora 10.00. “Invităm cu toata 
bucuria toți fiii duhovnicești ai parohiei noastre 
și pe toți iubitorii de bine, în petrecerea liturgică 
comună cu Dumnezeu, spre mântuirea noastră, 
a tuturor. Vă așteptăm cu drag!” este mesajul 
părintelui paroh Ovidiu Fărcaș și a părintelui 
Claudiu Boldan.

Parohia Ortodoxă  
“Sf. Apostoli Petru și Pavel” 
din Satu Mare, la ceas de  
sărbătoare

Slujbă festivă la 40 de ani de preoție  
a episcopului PS Eugen Schönberger

Sfinții Apostoli Petru și Pavel, stâlpii Bisericii lui Hristos



 

     Româncele din calificările la Wimbledon au pierdut meciul decisiv 
pentru tabloul principal. Patricia Țig a pierdut în două seturi, 6-4, 6-2 
contra lui Montgomery, iar Ana Bogdan în trei seturi contra Zakharova, 
7-6, 6-7, 3-6. Astfel, România rămâne cu 5 jucătoare pe tabloul principal: 
Sorana Cîrstea, Jacqueline Cristian, Ruse, Todoni și Begu. Tenismencele 
își vor afla adversarele azi, de la ora 12:00. La masculin nu vom avea 
reprezentanți pe tabloul principal. 

     Ajuns la 40 de ani, Cristiano Ronaldo nu se lasă. Aflat sub contract 
cu Al-Nassr până la finalul lunii iunie, portughezul e decis să continue 
să joace fotbal. El a ajuns la un acord cu oficialii clubului saudit iar 
singurul detaliu vizează valabilitatea contractului. Care, potrivit 
presei, se va întinde până în iunie 2027. Banii?! Un amănunt de care 
nu se împiedică nimeni. Un mizilic care trece binișor de 100 de 
milioane de euro.

Ronaldo continuă la Al-Nassr până în 2027 Cinci românce pe tabloul principal de la 
Wimbledon  
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România impresionează la Europenele U23 
prin aurul obținut de David Popovici și 
Denis Popescu

SPORT

     La prima competiție oficială  de după 
Jocurile Olimpice de la Paris, David Popovici a 
cucerit medalia de aur în proba de 200 metri 
liber  Campionatele Europene de tineret U23 de 
la Samorin. Era singura medalie, cea de la U23, 
care îi lipsea din palmaresul personal, în care 
figurează aurul olimpic, mondial și european la 
seniori. 
 
     Într-o finală în care au mai luat startul bulgarul Petăr 
Miţin, germanul Jarno Baschnitt, irlandezul Evan Bailey, 
croatul Niko Jankovic, elvețianul Antonio Djakovic, 
britanicul Charlie Hurchinson și germanul Timo Sorgius, 
Popovici a terminat cu timpul de 1 min 43 sec 64/100. 
     Un timp care depășește cu aproape 3 secunde mai 
bun decât cel înregistrat de bulgarul Petar Mitsin 
(1:46,48), medaliat cu argint. Podiumul a fost completat 
de britanicul Charlie Hutchison (1:46,84). 
     Totuși, timpul lui David Popovici e încă departe de 
standardele pe care și le-a impus. Dar este e unul 

remarcabil pentru o competiție de la început de sezon de 
acest nivel, unde nu a avut adversari de calibru care să-
l oblige să forțeze mai mult. 
     Recordul său personal la 200 liber e 1:42,97 (timp 
stabilit la C.E. de la Roma din 2022),  l-a făcut să fie, la 
un moment dat, cel mai rapid om din istorie pe această 
distanță, doar Paul Biedermann, deținătorul recordului 
mondial (1:42:00) și legendarul Michael Phelps (1:42,96) 
având performanțe mai bune. 
* Aur și pentru Denis Laurean Popescu, 
     A doua medalie de aur la Europenele din Slovacia a 
fost cucerit Denis Laurean Popescu în finala probei de 
100 m fluture. Calificat cu primul timp în finală, sportivul 
de 21 de ani a înotat cu o sutime mai bine și a oprit 

cronometrul la 51,48 secunde. Performanța românului e 
cu atât mai lăudabilă cu cât l-a învins pe Diogo Ribeiro, 
campionul mondial al probei. Celălalt român din finală, 
Vlad Mihalache, s-a clasat al şaptelea (52.67). 
     Ceilalţi sportivi români aflaţ joi în competiţie au 
încheiat finalele astfel: Alexandru Constantinescu – locul 
7 la 200  spate, Rebecca Diaconescu – locul 4 la 800 
metri liber 

Programul de vineri și sâmbătă 
* Vineri, 27 iunie: calificări de la 10:30, finale de la 
19:00 
* Sâmbătă, 28 iunie: calificări de la 10:30, finale de la 
19:00. 
* Întrecerile pot fi urmărite live pe canalul TVR Sport.

     Participarea lor la această competiție a 
marcat un pas important în dezvoltarea 
sportivă a celor mici, oferindu-le o experiență 
valoroasă pe teren. 
 
     Echipa CS Il Calcio Satu Mare a fost reprezentată 
sâmbătă de grupa de copii născuți în 2016, în cadrul 
primei ediții a Cupei Someșul, eveniment desfășurat 
la Baza Sportivă Someșul din Satu Mare. 
Formația Il Calcio 1 a fost repartizată în Grupa A, 
unde a întâlnit adversari puternici precum: 
- CFR Cluj 
- Academia Partium Satu Mare 
- Dinamic Oradea 
- CSM Olimpia Satu Mare 
     Tinerii jucători ai clubului sătmărean au avut 
ocazia să-și arate talentul, determinarea și spiritul 
de echipă, contribuind la atmosfera competitivă și 
entuziastă a turneului. Participarea lor la această 
competiție a marcat un pas important în dezvoltarea 
sportivă a celor mici, oferindu-le o experiență 
valoroasă pe teren.

Micii fotbaliști de 
la CS Il Calcio 
Satu Mare, prezenți 
la prima ediție a 
Cupei Someșul 

Șumudică 
se întoarce 
în Turcia 
 
     După despărțirea de Rapid 
, petrecută în luna mai, 
Șumudică a luat decizia de a 
se întoarce în Turcia, unde mai 
antrenat de două ori. Potrivit 
presei din Turcia, Șumudică 
este în tratative avansat cu 
Gaziantep FK, formație din 
Superliga Turciei. 
     O echipă pe care românul 
a mai antrenat-o în două 
rânduri: iulie 2019 - ianuarie 
2021 și septembrie 2023 - 
martie 2024. În lotul celor de 
la Gaziantep se află doi 
români, internaționalii 
Alexandru Maxim și Deian 
Sorescu. 
 
Messi câștigă  20  
de milioane de  
dolari în fotbalul  
nord american 
 
     Argentinianul Lionel 
Messi continua să fie cel mai 
bine plătit din Liga 
Profesionistă Nord-Americană 
de Fotbal (MLS). 
     Starul Argentinian 
încasează anual un salariu de 
20,4 milioane de dolari la 
echipa Inter Miami, cu care 
participă în aceste zile la Cupa 
Mondială a Cluburilor din 
Statele Unite. 
     Messi este urmat în acest 
clasament de italianul Lorenzo 
Insigne care joacă în Canada, 
la Toronto FC, cu un salariu 
de 15,4 milioane de dolari. 
Poziția a treia este ocupată de 
spaniolul Sergio Busquets 
(Inter Miami), cu un venit 
anual de 8,8 milioane de 
dolari. 
     În Top 6 mai intră Miguel 
Amorin  (Atalanta United 
/Paraguay) – 7,9 milioan de 
dolari, Hervin Lozano 
(Mexic/San Diego) – 7,6 
milioane de dolari și Federico 
Bernadenschi (Italia/Toronto 
FC) – 6,3 milioande de dolari. 
 
Greg Taylor  
semnează 
cu PAOK 
 
     PAOK Salonic a realizat al 
treilea transfer al verii, 
aducându-l pe fundașul stânga 
Greg Taylor (27 de ani), liber 
de contract după despărțirea 
de Celtic. Taylor a adunat 216 
meciuri pentru Celtic și a 
semnat un contract pe trei 
sezoane cu echipa lui Răzvan 
Lucescu. 
     Va fi prima sa experiență 
în afara Scoției și va concura 
pentru un loc de titular cu 
Baba Rahman și Jonathan 
Gomez. În această  vară , 
PAOK i-a mai transferat pe 
Luka Gugeshashvili și Jonjoe 
Kenny.

     Evenimentul numărul 1 din sportul 
sătmărean la sfârșit de săptămână este, cu 
certitudine, manșa a doua a meciului Unirea 
Tășnad – AFC Chieșd (Sălaj) meci care contează 
pentru barajul de promovare în Liga 3 la fotbal 
a României. Un meci la finalul căruia considerăm 
că vom putea consemna promovarea echipei din 
Tășnad în Liga 3. 
 
     Învingătoare în prima manșă jucată pe terenul 
campioanei din județul Sălaj, scor 5-2, Unirea Tășnad  
este practic promovată în acest eșalon în care a mai 
evoluat în mai multe rânduri, cu onoare și ambiție., ultima 
data în sezonul 2018/2019.  Sigur, antrenorul Unirii, 
profesorul Mihai Sabău este mai circumspect. ”E drept, 
șansele cele mai mari sunt de partea noastră. Dar eu le 
apreciez  că ar fi de 51%-49. Nu mai mult”.  
     Cu siguranță este o exagerare. Unirea a dovedit prin 
joc și rezultat că este  cu mult peste echipa din județul 
Sălaj. Mai mult decât atât, atmosfera de pe stadionul din 
Tășnad va fi una incendiară. Suporterii sunt așteptați în 

număr mare pentru a crea o atmosferă de neuitat și a 
impinge echipa spre victorie. Și, din informațiile pe cvare 
le avem, la stadion sunt aștepgtați să vină circa 800-900 
de pstecatori. 
     Revenind la meciul din prima manșă, Unirea a 
câștigat atunci pe terenul echipei din Chieșd, grație unui 
joc foarte bun practicat în repriza a doua când a marcat 
de 4 ori. Omul meciului de duminică  poate fi considerat 
Roland Vajda autor a unei triple celelalate două fiiind 
marcate de Adrian Micaș și Christofer Vajda. 
     Au jucat la Unirea Tășnad: Karoly Fila  – Tudor 
Negrea  (cpt.), Laurențiu Caba, Fl.Mureșan, Pop Nandor, 
Adrian Ciul, Adrian Micaș, Matei Denis,  Roland Vajda, 
Emanuel Topan, Calvin Cândea.  
     Rezerve: Florin Gorbe, Laurențiu Achim, Mădălin 
Bolba, Vajda Christofer, Casian Rus, Andrei  Zbona 
Andrei, Mihai Bănceanu. 
     Antrenor: Mihai Sabău-Svegler. Director tehnic: Ioan 
Stelescu. 
     Partida de la Tășnad se va juca cu începere de la ora 
17.30. 

Medalii de aur  
pentru David  
Popovici și Denis  
Laurean Popescu  
la Europenele 
de înot U23

Tășnadul se pregătește să sărbătorească  
promovarea Unirii în Liga 3
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Bursele scad, 
nemulțumirea crește. În 
acest fel se poate caracteriza 
protestul studenților români 
împotriva hotărârii 
guvernanților de a reduce 
unele cheltuieli din sistemul 
educațional. 
  

Alianța Națională a 
Organizațiilor Studențești din 
România (ANOSR), împreună cu 
lideri ai studenților din toate 
centrele universitare din țară, au 
organizat joi, 26 iunie 2025, un 
protest împotriva intenției noului 
Guvern al României de a reduce 
fondurile alocate pentru bursele 
studențești și de a scădea, 
implicit, numărul de studenți 
beneficiari ai acestei facilități. 
  

Semnalele 
de alarmă 

ale studenților 
  

Varianta propusă de Guvern 
de a aloca 10% din salariul minim 
net pentru fiecare student bugetat 
pentru constituirea fondului de 
burse, însemnând suma de 
aproximativ 220 lei, spre 
deosebire de suma actuală, de 
370 lei, calculată raportându-se 
la procentul de 10% din salariul 
minim brut în vigoare în luna 
noiembrie 2024, conduce la 
scăderea fondului alocat burselor 
cu aproximativ 40% și, implicit, 
la scăderea numărului de 
beneficiari. 

„Având în vedere intenția 
exprimată prin intermediul 
Programului de guvernare al 

coaliției propus pentru perioada 
2025 - 2028 de a schimba 
modalitatea de calcul a fondului 
de burse astfel încât acesta să fie 
raportat la valoarea netă a 
salariului minim pe economie, nu 
la valoarea brută a acestuia așa 
cum prevede art. 149 alin. (21) 
din actuala formă a Legii 
învățământului superior nr. 
199/2023, Alianța Națională a 
Organizațiilor Studențești din 
România (ANOSR) invită toți 
studenții din centrele 
universitare, și în special din 
București, să se alăture inițiativei 
pentru a semnala guvernanților 
faptul că reducerea finanțării 
educației accentuează inechitățile 
sistemului de învățământ și 
limitează accesul persoanelor 
provenite din medii socio-
economice precare la studii 
superioare și nu ar trebui să 
reprezinte o opțiune, indiferent 
de circumstanțe”, s-a arătat în 
apelul ANOSR. „Așa cum am 
prezentat în trecut prin 
nenumărate comunicate și analize 
de politică publică, reducerea 
deficitului bugetar nu se va 
soluționa prin limitarea 
mecanismelor de sprijin și 
incluziune pentru studenți, fără 
de care mulți dintre aceștia ar fi 
nevoiți ori să renunțe la studii, 
ori să facă sacrificii suplimentare 
pentru a putea să continue să 
rămână în sistemul universitar și 
astfel să nu atingă performanțele 
cerute în parcursul lor academic. 

Reiterăm faptul că toate 
aceste măsuri de austeritate 
nenecesare sunt propuse spre 
implementare în contextul în care 
doar 22,5% dintre tinerii cu vârste 
cuprinse între 24 și 35 de ani sunt 

absolvenți de studii superioare, 
iar rata de abandon universitar 
depășește 40%”, se arată în 
justificarea ANOSR. 
  
Cazurile sociale, 

susținute 
de studenți 

  
„Am venit ca să susținem 

cauzele sociale, chiar dacă nu mă 
afectează direct pe mine pentru 
că nu sunt bursier. Fac asta pentru 
că e important să ne susținem unii 
pe alții. Cred că sunt foarte mulți 
studenți din zonele rurale care 
depind de aceste burse și tăierile 
din sistemul de burse mi se par 
nedrepte. Depind de burse și cei 
care stau la cămin, inflația a 
crescut, probabil că va crește 
astfel și anandonul școlar. Sunt 
dezamăgit de noul ministru, 
aveam mai multe speranțe de la 
el. Înțeleg că trebuie să 
mulțumească pe toată lumea și 
că un compromis e inevitabil, dar 
nu mi se pare drept să taie de la 
burse”, spune Vlad, student la 
Informatică, la Nicolae Titulescu, 
în Capitală. 

De altfel, peste o sută de 
studenţi s-au adunat, joi, în Piaţa 
Guvernului, în ciuda caniculei 
prognozate de către meteorologi, 
nemulţumiţi de intenţia 
Executivului de a modifica 
modul de calcul al fondului de 
burse, ceea ce ar conduce la 
diminuarea acestora şi la 
reducerea beneficiarilor, arată 
news.ro. „Nu din burse strângi 
averi, stimați politicieni!”, au 
strigat studenții. 

7 orașe, printre 
care și Baia Mare 
  

Studenţii au scandat lozinci 
precum: „Fără burse, fără carte/ 
România merge-n spate!”. „Aveţi 
grijă fiţi atenţi/ se taie de la 
studenţi” şi „Refuzaţi să daţi 
subvenţii/ iar înfometaţi 
studenţii” şi au pancarte pe care 
se poate citi: „Nu suntem 
cheltuieli, suntem investiţii”, „Nu 
din burse faceţi averi”, „Mă mai 
întrebi de ce vreau să plec din 
ţară?”, „Fără burse ne ucideţi 
viitorul”.  

Cel mai apropiat oraș de Satu 
Mare în care au avut loc proteste 
studențești a fost municipiul Baia 
Mare, acolo unde studenții s-au 
adunat în fața Palatului Justiției. 
Concret, locațiile protestelor din 
țară au fost: București – în fața 
Palatului Victoria, Timișoara – în 
fața Prefecturii, Cluj-Napoca – la 
Monumentul Memorandiștilor, 
Baia Mare – în fața Palatului 
Justiției, Alba Iulia – la Obeliscul 
Horia, Cloșca și Crișan, Iași – în 
Piața Unirii, Suceava – în fața 
Corpului A al USV. 

Protestele organizate de 
Alianța Națională a 
Organizațiilor Studențești din 
România (ANOSR) împotriva 
scăderii fondului de burse 
continuă, iar vineri, 27.06.2025, 
se alătură Consiliul Național al 
Elevilor (CNE) și Consiliul 
Tineretului din România (CTR) 
de la ora 09:00 în fața 
Ministerului Educației și 
Cercetării, precum și în celelalte 
centre universitare. 

Cătălin Ț.

Protest al studenților împotriva  
reducerii fondurilor pentru burse 
În varianta propusă de guvern, fondul alocat burselor scade cu aproximativ 40%  

Protest al studenților din Cluj Napoca. Aceștia au scandat „Nu suntem cheltuieli, suntem investiţii”, „Nu din burse faceţi averi”, „Mă 
mai întrebi de ce vreau să plec din ţară?”

     Biblioteca Județeană Satu 
Mare anunță modificări în 
programul de funcționare cu 
publicul în perioada vacanței de 
vară, respectiv în perioada 
cuprinsă între 1 iulie și 31 august 
2025.  
     Conform datelor publicate pe 
pagina oficială de facebook a 
instituției, secțiile de la sediul 
central, Strada Iuliu Maniu nr. 2 
(Sala de lectură „Gheorghe 
Bulgăr”, Secțiile de împrumut 
pentru adulți, Secția de împrumut 
pentru copii și Secția 
multiculturală), vor fi deschise și 
își așteaptă cititorii și utilizatorii 
în zilele de luni, miercuri și 
vineri, între orele 09.00 și 16.00, 
iar în zilele de marți și joi, între 
orele 09.00 și 17.00. 
     Filiala nr. 1, situată în 
Cartierul Micro 16, Strada 
Brândușa nr. 17, va fi deschisă în 
zilele de luni și miercuri, între 
orele 11.00 și 17.00, iar în zilele 
de marți, joi și vineri, între orele 
09.00–15.00. 

Filiala nr. 2 (Cartier Micro 17, 
Str. Someșului nr. 6, în incinta 
Școlii Gimnaziale „Ion 
Creangă”) și Filiala nr. 3 (Str. 
George Călinescu nr. 51, în 
incinta Liceului Teologic 
Ortodox „Nicolae Steinhardt”), 
își așteaptă cititorii de luni până 
vineri, în intervalul orar 09.00–
15.00. ”În perioadele efectuării 
concediilor legale de odihnă, 
filialele de cartier vor fi închise. 
     În aceste intervale de timp, 
cititorii sunt invitați să apleze la 
serviciile furnizate prin 
intermediul secțiilor de la sediul 
central. Aceste situații vor fi 
aduse la cunoștința publicului în 
timp util. Modificarea 
programului instituției nu va 
afecta agenda de desfășurare a 
activităților cuprinse în proiectul 
pentru copii „BiblioVacanța” și 
în programul de educație digitală 
„Hi Digital”, destinat seniorilor” 
notează instituția. 

M.Gh.

Modificări în programul 
cu publicul la Biblioteca  
Județeană în vacanță

     Școala de Arte Satu Mare 
beneficiază de un important 
sprijin pentru dezvoltarea 
artistică a tinerilor săi elevi. 
Filarmonica „Dinu Lipatti”, cu 
sprijinul Consiliului Județean 
Satu Mare, a achiziționat recent 
un pian de concert Steinway de 
înaltă performanță, ceea ce a 
permis acum redirecționarea 
pianului Blüthner, aflat într-o 
stare tehnică bună, către mediul 
educațional. 
     Pianul Blüthner, folosit până 
acum în activitatea filarmonicii, 
va continua să își spună povestea 
în cadrul Școlii de Arte, unde va 
fi utilizat pentru formarea și 

inspirația noii generații de 
muzicieni.  
     Reprezentanții Filarmonicii 
au transmis că decizia de a dona 
pianul vine din dorința de a 
valorifica potențialul acestuia 
într-un cadru educativ, unde poate 
contribui la dezvoltarea artistică 
a noii generații 
     „Credem cu tărie că acest 
instrument de valoare merită să 
își continue povestea în mâinile 
tinerilor muzicieni, oferindu-le 
inspirație și sprijin în drumul lor 
artistic”, au declarat oficialii 
instituției. 

Irina M.

Un pian de concert Blüthner, 
donat Școlii de Arte

     Universitatea Tehnică din 
Cluj-Napoca (UTCN) anunță că 
scoate la concurs pentru anul 
universitar viitor 5.242 de locuri 
la licență și 3.070 de locuri la 
programele de masterat, printr-
o ofertă  academică  aliniată 
domeniilor de vârf ale 
tendin țelor actuale în 
tehnologie, inginerie și științe 
aplicate.  “Cu o structură 
educa ț ională  diversificată , 
UTCN are peste 90 de programe 
de studii de licență și tot atâtea 
de masterat, desfășurate în limba 
română  ș i  în limbi stră ine, 

acoperind o varietate de 
specializări  tehnice ș i 
interdisciplinare. Pentru studiile 
universitare de licență, din cele 
5.242 de locuri disponibile, 
3.600 sunt la buget, iar 1.642 
sunt cu taxă .  În spiri tul 
promovări i  echităț i i  ș i 
incluziunii, UTCN alocă în acest 
an, 79 de locuri speciale pentru 
absolvenții din mediul rural, 5 
locuri pentru candidați de etnie 
romă, precum și 25 de locuri 
dedicate tinerilor proveniți din 
sistemul de protecție socială și 
candidaților cu dizabilități''.

UTCN scoate la concurs peste 
5000 de locuri la licență

     Ministrul  Educa ț iei  ș i 
Cercetării, Daniel David, a 
anun țat joi  că  va fi  testat 
programul 'Școală de la 8:00 
la 17:00'. 
     'Pilotăm un nou program: 
'Școală de la 8:00 la 17:00'. Și 
aici vreau să fie foarte clar 
pentru unii profesori care mi-
au scris. Nimeni nu vrea să vă 
țină de la 8:00 la 17:00 în 
școală. Nici cele opt ore pe 
care le-am văzut discutate și 
cele opt ore au fost interpretate 

greșit. Eu vorbeam de cele opt 
ore pentru a fi  dedica ț i 
procesului educațional. 
     Programul de la 8:00 la 
17:00 va fi pilotat într-o logică 
legată de faptul că mulți părinți 
lucrează, copiii în primar stau 
la școală de la - nu știu - 8:00 
la ora 12:00. Ce faci cu ei după 
aceea? Trebuie să găsim niște 
mecanisme', a spus David. 
     Cadrele didactice care vor 
participa la acest program, a 
menționat el, vor trebui să fie 

plătite suplimentar. 
     'Acolo unde sunt resurse, 
fiindcă, evident, cei care se vor 
implica după  programul 
obișnuit vor trebui să fie plătiți. 
     Nu vor face lucrul ăsta în 
aceeași normă academică sau 
educațională, ca să spun așa. 
     Deci, este un program pe 
care îl  vom pilota. Este o 
problemă la nivel social, fiind 
într-adevăr foarte mulți părinți 
care lucrează și nu reușesc să 
se ocupe de copii. Iar partea 

tradițională pe care am avut-o 
cândva și noi, în societatea 
noastră - părinții lucrau, mai 
aveau grijă bunicii, niște rude 
și așa mai departe - nu mai 
există. 
     Și atunci ce facem cu o 
familie care are un copil în 
învățământul primar, mama 
sau tata lucrează până la ora 
17:00, până la ora 16:00, dar 
copilul termină școala la ora 
12:00?!', a explicat ministrul 
Educației și Cercetării. 

Ministrul Educației: școală de la 8.00 la 17.00
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     De asemenea, ne vom continua 
sprijinul pentru Ucraina într-un 
context internațional dificil și vom 
discuta despre situația actuală din 
Orientul Mijlociu. Competitivitatea 
UE și rolul său ca actor global de 
încredere vor fi abordate”, a scris 
Nicușor Dan pe X. 
     Nicușor Dan a avut joi seara o 
întrevedere cu președinta Comisiei 
Europene, Ursula von der Leyen, în 
marja Consiliului European, care are 
loc la Bruxelles. 
     'O să  f ie o discu ț ie sper cu 
doamna von der Leyen pe cele două 
subiecte: în primul rând, situația 
politică din România. O să-i explic 
Guvernul,  majoritatea,  ce s-a 
întâmplat în aceste două săptămâni 
și cele două subiecte pe care le avem 
deschise cu Comisia - deficitul și 
PNRR', a spus șeful statului, înainte 
de a participa la reuniunea 
Consiliului European. 
     El a menționat care ar fi mesajul 
principal al acestei întâlniri. 'Lucrul 
cel mai important este că suntem 
oameni serioși, care din momentul 
acesta în care am format Guvernul 
ne vom ține de cuvânt. Acesta este 
mesajul principal', a spus Nicușor 
Dan. Totodată, pe surse, am aflat că 
s-au negociat noi ținte pentru deficit 
și PNRR. 
     Șeful statului a mai arătat că la 
Consiliul European urmă tor va 
decide la summitul cărei familii 
europene va participa. 'Inițial am zis 
că particip, numai că ulterior, pentru 
că se discută chestiuni sensibile, nu 
ar fi fost politicos să trec dintr-o 
reuniune în alta și o să decid unde o 

să merg la consiliul următor, de aceea 
nu am mers la niciunul dintre ei', a 
explicat Nicușor Dan. 
 

Întâlnire 
cu președintele 

Consiliului European 
 
     Nicușor Dan a discutat  cu 
Antonio Costa despre consolidarea 
unei UE mai puternice și colaborarea 
României cu instituțiile europene. 
     'Sunt încântat  să  încep 
participarea la Consiliul European cu 
un schimb de opinii cu președintele 
Antonio Costa privind temele 
principale ale summitului de azi. L-
am asigurat pe președintele Costa de 
angajamentul României de a colabora 
cu instituțiile UE și cu statele membre 
pentru o Uniune mai puternică, mai 
sigură și mai competitivă', a transmis 

șeful statului român și pe platforma 
X. 
     Totodată ,  el  a ară tat  că ,  la 
solicitarea României, Consiliul 
European va reafirma sprijinul UE 
pentru Republica Moldova, înaintea 
summitului UE - Republica Moldova 
și va saluta adoptarea strategiei UE-
Marea Neagră. 
     'În ceea ce privește securitatea și 
apărarea europeană, România este 
pregătită să facă parte din inițiativele 
UE pentru a consolida industria 
europeană de apărare. Vom continua 
de asemenea sprijinul pentru Ucraina 
într-un context interna ț ional 
provocator și vom discuta despre 
situația actuală din Orientul Mijlociu. 
De asemenea, va fi abordată și tema 
competitivității UE și a rolului său 
ca actor de încredere pe scena 
internațională', a arătat Nicușor Dan 
pe X. 

Întâlnire cu 
europarlamentarii 

 
     Președintele Nicușor Dan s-a 
întâlnit  joi ,  la Bruxelles,  ș i  cu 
europarlamentari români, discuțiile 
vizând prioritățile României de pe 
agenda europeană. ''Am avut o primă 
întâlnire cu membrii români ai 
Parlamentului European. Am discutat 
prioritățile României de pe agenda 
europeană  ș i  am convenit  să 
menținem o coordonare strânsă astfel 
încât, împreună, să ne promovăm cât 
mai bine interesele și România să 
aibă un profil solid în plan european. 
Angajamentul meu este de a întări și 
mai mult direcția pro-europeană a 
României ,  pe baza valorilor ș i 
principiilor în care credem'', a arătat 
șeful statului, într-o postare pe 
Facebook.

     Premierul ungar Viktor 
Orban a prezentat joi, la sosirea 
sa la un summit european la 
Bruxelles,  rezultatele unei 
consultări organizate în 
Ungaria pentru a legitima 
opoziția lui față de aderarea 
Ucrainei la Uniunea 
Europeană, pe care o blochează 
de luni de zile, informează AFP. 
 
     'Am sosit aici cu un mandat 
puternic. Vocea mea a devenit mai 
puternică și mai virilă', a declarat 
liderul naționalist ungar în fața 
jurnaliștilor. 
     Guvernul trimisese în aprilie 
buletine ungurilor cu privire la 
acest subiect, o metodă fără efect 
legal pe care el o utilizează din 
2015 pentru a justifica pozițiile sale 
anti-UE. 
 

Referendum la care 
au răspuns doar 2,3 
milioane de locuitori  

 
     Potrivit rezultatelor oficiale, 
peste 95% dintre persoanele care 
au participat la această consultare 
au respins primirea Ucrainei vecine 
în UE. 
     Însă  doar 2,3 milioane de 
locuitori, adică mai puțin de o 
treime dintre alegătorii ungari, au 
răspuns la acest chestionar trimis 
prin poștă și online. 

     'În numele a două milioane de 
unguri, eu voi spune astăzi în 
timpul negocierilor că Ungaria nu 
sus ț ine această  aderare '  (a 
Ucrainei), a subliniat Orban, în 
t imp ce acest  proces,  lung ș i 
complex, cere unanimitatea celor 
27 de state membre la fiecare nouă 
etapă. 
     Pentru Kiev, această consultare 
este o pură 'manipulare a opiniei 
publice' pe fondul 'isteriei anti-
ucrainene' menite să deturneze 
atenția de la 'eșecurile' premierului 
ungar, plasat prost în sondaje 
înainte de legislativele din 
primăvara lui 2026. 
     Buletinele de vot 'au fost 

însoțite de mesaje agresive ce 
incitau la ură față de tot ce privește 
Ucraina', a deplâns Ministerul 
Afacerilor Externe ucrainean într-
un comunicat publicat la începutul 
săptămânii. 
     În documentul explicativ, scrie 
AFP, guvernul ungar agita de fapt 
mai multe amenințări: 'pierderea de 
fonduri europene destinate țării 
noastre, care ar fi date în întregime 
Ucrainei', 'sosirea masivă a mâinii 
de lucru ucrainene ieftine'  în 
defavoarea ungurilor, sau apariția 
unor rețele criminale organizate 
ucrainene și chiar de epidemii din 
cauza vaccinării insuficiente din 
Ucraina. 

Critic ferm al 
sancțiunilor împotriva 

Rusiei 
 
     Viktor Orban, care are de ani de 
zile relații complicate cu Kievul, se 
numără printre puținii lideri europeni 
apropiați de Kremlin și critică 
regulat sancțiunile europene contra 
Rusiei, considerând că acestea 
afectează negativ interesele 
economice ale țării sale și 
destabilizează echilibrul geopolitic 
din regiune. În plus, Orban susține 
că dialogul și cooperarea cu 
Moscova sunt esențiale pentru 
securitatea energetică și stabilitatea 
politică a Europei Centrale, 
exprimându-și adesea nemulțumirea 
față de abordările mai dure 
promovate de alte capitale 
occidentale. În paralel, el se opune 
oricărui ajutor militar pentru Kiev, 
care luptă din 2022 contra invaziei 
ruse, și aderării Ucrainei la UE, care 
'ar ruina', potrivit lui, blocul 
european, acuzând totodată țara 
vecină de încălcarea drepturilor 
minorității ungare. Negocierile au 
început oficial pe 25 iunie 2024. Într-
un număr diplomatic deja celebru 
datând de la sfârșitul lui 2023, Viktor 
Oban a absentat pentru scurtă vreme 
în timpul discuțiilor de la summitul 
liderilor celor 27, timpul necesar 
pentru ca omologii lui să decidă să 
deschidă negocierile cu Kievul.

Premierul Viktor Orban anunță că 95% dintre  
cetățenii Ungariei resping aderarea Ucrainei la UE

     Guvernul francez a declarat că va reduce 
cheltuielile cu aproape 5 miliarde de euro în 
acest an pentru a ajuta la îndeplinirea obiectivului 
său de deficit bugetar de 5,4% din Produsul 
Intern Brut. Ministerul francez al Economiei a 
declarat joi că reducerile au fost necesare 
deoarece cheltuielile de stat din acest an au fost 
mai mari decât bugetul pentru 2025 - deși suma 
de bani adusă de veniturile fiscale este în 
conformitate cu așteptările, cel puțin pentru 
moment, anunță Politico. 
     Guvernul va tăia 3 miliarde de euro din 
bugetul central de stat și 1,7 miliarde de euro 
din cheltuielile de asigurări sociale, pe lângă 
cele 5 miliarde de euro care au fost tăiate în 
aprilie. Bugetul inițial adoptat la începutul 
acestui an includea reduceri de cheltuieli și 
creșteri de taxe în valoare de 53 de miliarde de 
euro. „Efortul suplimentar decis reflectă o 
determinare clară de a acționa fără întârziere 
pentru a ne îndeplini obiectivele de control al 
finanțelor publice și al datoriei”, a declarat 
ministrul francez al Economiei și Finanțelor, 
Eric Lombard.  
     Măsurile de reducere a cheltuielilor de 
sănătate includ scăderea sumei cheltuite pentru 
rambursarea medicamentelor și a serviciilor 
medicale, în timp ce ministerelor li se va cere să 
strângă cureaua pentru a ține în frâu bugetul de 
stat - care este contabilizat separat de bugetul 
asigurărilor sociale. 
     Franța s-a străduit în ultimii ani să reducă 
cheltuielile publice. Datele recente ale agenției 
de statistică a țării, Insee, au arătat că țara a 
acumulat o datorie suplimentară de 40,5 miliarde 
de euro în primele trei luni ale acestui an, ceea 
ce a dus țara pe roșu cu 3.300 de miliarde de 
euro - un nou record. 
     Guvernul s-a angajat să reducă deficitul 
bugetar, care a ajuns la 5,8 % din PIB în 2024, 
la 3% până în 2029, conform normelor UE. 
Premierul Francois Bayrou s-a angajat să 
găsească alte 40 de miliarde de euro în economii 
pentru bugetul de anul viitor, deși guvernul său 
minoritar ar putea să nu reziste suficient de mult 
pentru a-și duce planurile la bun sfârșit.

Guvernul francez  
anunță reducerea  
cheltuielilor  
cu 5 miliarde de euro

     Economia Rusiei se confruntă cu o 
înrăutățire a perspectivei, mai gravă decât se 
recunoaște public, existând un risc credibil al 
unei crize bancare sistemice în următoarele 
12 luni, potrivit oficialilor bancari ruși, 
relatează Bloomberg, potrivit Digi 24. 
     Băncile rusești sunt din ce în ce mai 
îngrijorate de nivelul creditelor neperformante 
din bilanțurile lor, potrivit oficialilor și 
documentelor consultate de Bloomberg News. 
Acestea au tras un semnal de alarmă în privat 
cu privire la numărul de clienți corporativi și 
de retail care nu își achită ratele la credite, 
deoarece se confruntă cu dobânzi ridicate, au 
declarat sursele.  
     Actuali și foști bancheri descriu situația 
din Rusia ca fiind periculoasă, și au declarat 
că există un risc tot mai mare ca o criză a 
datoriilor să se răspândească în întregul sector 
financiar al țării în anul următor, dacă 
circumstanțele nu se îmbunătățesc. Persoanele 
au vorbit sub condiția anonimatului, deoarece 
nu erau autorizate să discute public despre 
problemele din cadrul acestui sector.  
     Tensiunile din sistemul bancar ar putea 
ridica semne de întrebare mai ample cu privire 
la capacitatea președintelui Vladimir Putin de 
a susține războiul Rusiei în Ucraina, care se 
află deja în al patrulea an, mai ales dacă aliații 
americani și europeni ai Kievului ar viza 
sectorul financiar rus cu sancțiuni mai dure. 
Uniunea Europeană discută în prezent noi 
restricții pentru mai multe bănci rusești. 
     Susținătorii Ucrainei au făcut presiuni și 
asupra lui Donald Trump pentru a impune noi 
sancțiuni Rusiei.

Băncile rusești 
au probleme mari 
cu recuperarea  
creanțelor

Subiecte la reuniunea Consiliului  
European: pacea din Ucraina, sprijinul  
pentru Moldova, apărarea europeană 

Liderii UE s-au reunit la Bruxelles pentru discuții majore 

'Am sosit aici cu un mandat puternic. Vocea mea a devenit mai puternică 
și mai virilă', a declarat Viktor Orban 
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SUD O KU SUD O KU - un joc pentru inteligen\i 

     Scopul acestui puzzle este de a introduce un număr de 
la 1 la 9 în fiecare celulă a tablei. Tabla 9x9 este formată 
din 9 table de dimensiuni 3x3, numite regiuni, care conțin 
deja anumite cifre fixate de la începutul jocului. Fiecare 
rând, coloană și regiune trebuie să conțină maxim o 
instanță a fiecărei cifre. Soluția o veți găsi în numărul 
următor.
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     Stațiunea Turistică 
Tășnad a emis o informare 
cu privire la 
reglementările cuprinse în 
regulamentul de 
organizare și funcționare a 
zonei de agrement, 
aprobat în luna aprilie 
2025. 
  
     În cursul utilizării 
serviciilor oferite de ștrand 
(bazine, alimentație publică, 
terenuri de sport), vizitatorii 
vor respecta regulile şi 
condiţiile de comportament din 
regulamentul stabilit. Aceste 
reguli sunt afişate în locuri 
vizibile. Administratorul 
ștrandului sau persoana 
desemnată în acest sens este 
responsabil cu punerea în 
aplicare a prezentelor reguli 
generale. 
  
Regulile principale 

de acces 
  
     Astfel, accesul în incinta 
împrejmuită, unde se găsesc 

bazinele şi „Pavilionul de 
Iarnă”, se poate face pe cele trei 
intrări în ștrand, contra cost pe 
baza bonului fiscal eliberat de 
operatorii caselor de marcat. Pe 
lângă bonul fiscal, clientului i 
se înmânează  o brățară din 
silicon, cu cip și cataramă 
pentru accesul controlat prin 
turnicheți. 
     Clienții care au optat 
pentru  varianta de intrare pe 
bază de abonament  primesc în 
plus o legitimație nominală  
netransmisibilă, pe care se trece 
bonul fiscal cu care s-a plătit 
abonamentul, data de început 
(data plății) și ultima zi 
achitată. La fiecare intrare în 
ștrand această legitimație 

trebuie prezentată. Pierderea 
legitimației duce la anularea  
dreptului de intrare în ștrand. 
Reînnoirea  legitimației nu se 
mai poate face. Taxă de 
garanție pentru brățara din 
silicon, cu cip și cataramă 
pentru accesul controlat prin 
turnicheți, în ștrand, se va 
inapoia in numerar 
beneficiarilor la parasirea 
incintei strandului, aceasta 
achitandu-se  de către toate 
categoriile de clienți, inclusiv 
de cei care beneficiază de 
gratuitate (exceptând copiii sub 
6 ani). Calitatea de elev, student 
înscris la cursurile de zi, de 
pensionar si de persoana cu 
handicap indemnizate 

(handicap accentuat) și 
persoanele cu handicap (grav) 
care beneficiază de asistent 
personal, dovedita prin acte, 
(dar numai împreună), se 
dovedeşte pe baza carnetului de 
elev sau student, având viza 
anuală valabilă,  pe baza 
certificatului de încadrare în 
grad de handicap grav sau 
accentuat,respectiv pe baza 
cuponului  de pensie însoțit de 
actul de identitate, se arată în 
regulament. 
  

Situația grupelor 
de vârstă 

  
     Intrarea în Ștrandul Termal 
Tasnad și utilizarea serviciilor 
pentru clienți se face în ordinea 
sosirii lor. De la această regulă 
fac excepție grupurile anunțate 
care au  plătit anticipat și 
integral biletele de intrare, 
femeile gravide, femeile cu 
copii mici, persoanele cu 
vederea sau auzul afectate, 
persoanele cu handicap 
locomotor și alte persoane cu 
dizabilități sau partenerii 

contractuali ai societății, se mai 
arată în regulament. Acesta 
cuprinde și atenționări pe grupe 
de vârstă pentru baia 
termominerală. Astfel, pentru 
copii 0-3 ani: baia 
termominerală nu este 
recomandată, pentru copii 3-7 
ani: durata băii termominerale 
este de 10 minute, pentru copii 
7-14 ani: durata băii 
termominerale este de 15 
minute. În ceea ce îi privește pe 
adulți: durata de îmbăiere 
recomandată în bazinele cu apă 
termominerală este de 
maximum 20 minute urmată de 
o pauză de minim 10-15 
minute. 
  

Condiții de 
sănătate publică 

  
     În conformitate cu Ord. 
119/2014 privind aprobarea 
Normelor de igienă și 
recomandările privind mediul 
de viață al populației, băile 
publice nu pot fi folosite de 
persoane care suferă de 
următoarele afecțiuni: 

persoanele cu handicap grav și 
accentuat (vor avea nevoie de o 
recomandare de la medicul 
specialist, în vederea îmbăierii 
în bazinele cu apă 
termominerală), febră, boli 
contagioase, boli ale sistemului 
digestiv, boli de piele; boli care 
se manifestă prin spasme, 
pierderea conștiinței, tulburări 
vizibile ale pielii stări de 
ebrietate,sub efectul drogurilor 
sau a altor substanțe. 
     Persoanele care se dovedesc 
că suferă de aceste simptome au 
acces interzis în incinta 
ștrandului. 
     Dacă personalul ștrandului 
semnalează persoane care au 
aceste afecțiuni, sunt 
îndreptățiți să ceară o 
examinare medicală a acestora 
pentru a stabili dacă prezintă 
vreun pericol pentru ceilalți 
vizitatori. 
     Autoritățile arată că acest 
regulament de organizare și 
funcționare a Zonei de 
Agrement a orașului Tășnad 
este publicat pe site-ul oficial al 
Primăriei Orașului Tășnad. 

Cătălin Țineghe

Care sunt recomandările pentru băile  
termominerale, în funcție de vârstă? 

Suplimentul alimentar 
Hyper-Antioxidant Forte 
este un produs 
concentrat, atent 
formulat pentru 
protejarea organismului 
împotriva stresului 
oxidativ și eficientizarea 
metabolismului energetic 
al acestuia. 
 

Suplimentul alimentar 
Hyper Antioxidant Forte este 
un produs concentrat, atent 
formulat pentru protejarea 
organismului împotriva 
stresului oxidativ și 
eficientizarea metabolismului 
energetic al acestuia. 

Acest demers este cu atât 
mai necesar cu cât ritmul 
vieții noastre devine tot mai 

alert și stresant, iar 
alimentația noastră devine tot 
mai haotică, procesată, plină 
de toxine și cu un profil 
nutrițional dezechilibrat 
(exces de sare, carbohidrați 
rafinați< zahăr alb, fructoză, 
glucoză, făină albă și 
derivatele acesteia, sucuri și 
de grăsimi rele: trans, 

saturate, oxidate, cu raport 
omega 6< omega 3 
disproporționat). 

Toți acești factori de stres, 
împreună cu un efort fizic 
neadecvat, o hidratare 
insuficientă, un somn de slabă 
calitate și alte obiceiuri 
nocive (excesul de alcool, 
fumatul, administrarea 
improprie de medicamente), 
în timp, pot genera stres 
oxidativ și contribuie la 
creșterea statusului inflamator 
din organism. 

Spre exemplu, prezența 
stresului oxidativ în organism, 
reprezentată de incapacitatea 
corpului de a neutraliza 
speciile reactive de oxigen 
(ROS) și azot (RNS) și de a 
repara stricăciunile provocate 
de către acestea, va ocaziona 

oxidarea lipidelor din sânge 
(de ex., LDLox – lipoproteine 
oxidate, implicate în 
aterogeneză), cu efecte 
negative asupra sănătății 
sistemului cardiovascular. 

Mai mult, excesul de ROS 
și RNS în organism poate 
cauza dezechilibre profunde 
în buna funcționare a tuturor 
sistemelor corpului, prin 
provocarea și participarea la 
procese carcinogene 
(generatoare de cancer), 
mutagene (care provoacă 
stricăciuni la nivelul 
materialului genetic / ADN-
ului), teratogene (care induc 
modificări și malformații în 
special în dezvoltarea 
fetusului), prin distrugerea 
enzimelor esențiale în 
metabolism, dar și prin 

afectarea structurii și funcției 
proteinelor, lipidelor și 
acizilor nucleici, ceea ce 
poate duce la apariția unor 
boli degenerative severe și 
îmbătrânire prematură. 

Așadar, atunci când dorim 
să ne ajutăm organismul în 
limitarea efectelor acțiunii 
compușilor pro-oxidanți, 
curele cu suplimente ce conțin 
substanțe active cu acțiune 
antioxidantă puternică, 
precum Coenzima Q10, 
Acidul alfa-lipoic sau 
Resveratrolul, sunt o soluție 
eficientă și sigură, având 
beneficiile adăugate de a 
facilita metabolismul 
energetic și de a avea o 
acțiune anti-îmbătrânire.

Capsule Hyper Antioxidant Forte 
Produsele se g[sesc la cele 

două magazine  
Hypericum din municipiul 

Satu Mare< 
 

Drumul Careiului, nr. 4-5 / Tel< 
0261.740 121 
Str. :tefan cel Mare, nr. 7 / Tel< 
0261.716 450 
 

Produc[tor< HYPERICUM 
IMPEX S.R.L. 

 
Sediu< Baia Sprie, str. Gutinului, nr. 3A, 
Maramure;, Rom]nia  Tel/fax< 
0262.271.338 > 0262.372.695  
Tel. comenzi< 0262.263 048 

E-mail<  
office@hypericum-plant.ro sau 
hypericumimpex@yahoo.com 

 
Pentru mai multe informa\ii cu 

privire  
la produsele noastre ;i pentru oferte  

v[ rug[m s[ accesați site-ul<  
www.hypericum-plant.ro 
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CUMPĂR FIER VECHI,  

CUPRU, ALUMINIU, ALAMĂ,  

ACUMULATORI AUTO.  

Transport gratuit-plata pe loc.   

0755-283431,  

0753-836274

VÂNZĂRI CASE  
 
●Casă Tășnad, centru, 4 
camere. �   0748.963.461 
●Vând casă P+2 etaje, 
duplex, zona Piața Mică, 
semicentral, acces auto, 4 
camere, bucătărie, 2 băi, 
pivniță, 120 mp utili, teren 
2,3 ari, renovat interior de 4 
ani, singur în curte, preț 
141.000 euro, negociabil, 
fără schimburi. � 
0756.949.699 
●Casă la cheie, 40.000 euro. 
� 0747.683.513 
●Vând casă. 
� 0747.683.513 
●Casă țară. �   
0748.963.461  
●Vând casă strada Lucian 
Blaga, 16 ari teren, 185 mp, 
lux, 200.000 euro. Detalii la 
�  0748.260.747 
●Vând casă în Vetiș, lux, 5 
ari, 120 mp, 159.000 euro 
negociabil �  0748.260.747 
●Vând casă pe strada 
Anghel Salignyi 75, preț 
informativ 155.000 euro 
negociabil�  0742.763.353 
 

VÂNZĂRI AP. 
2 CAMERE 

 
●Apartament Prahova 32, 
preț 52.000 euro negociabil, 
nemobilat. �  
0748.260.747 
●Vând apartament 2 camere, 
strada Caișilor, preț 
negociabil. �  
0771.742.458 
●Vând apartament 2 camere, 
strada Botizului. �  
0746.599.638 
●Cloșca - 47.500 euro, 
Central - 69.500 euro, 
www.imo-vest.ro,  � 
0743.284.965 
 

VÂNZĂRI AP. 
3 CAMERE 

 
●Vând apartament 3 camere, 
Central, asociație (P+2), 
curte interioară, beci + garaj. 
�   0748.963.461 
●Vând apartament 3 camere, 
decomandate, etaj II, 
restructurat, renovat, 
suprafață 82 mp, preț 84.500 
euro negociabil. �   
0770.567.839  

VÂNZĂRI AP. 
5 CAMERE 

 
●Vând apartament 5 camere, 
etaj I, 112 mp zonă 
semicentrală, preț 138.000 
euro negociabil. �  
0748.260.747 

 
VÂNZĂRI TERENURI 

 
●1 ha teren intravilan în 
Viile Satu Mare. �   
0745.485.104 
●Vând pădure: 1,0 ha. �   
0748.963.461 
●Vând 30 ari loc de casă și 
78 ari arabil, Ciribiți, Ardud. 
� 0749.417.979 
 

VÂNZĂRI  
AUTO STRĂINE 

 
●Vând jante Ford. � 
0754.315.010 
●Vând Ford Kuga, 4x4, 
Alrad din 2014m 122.000 
km. � 0765.212.192 
 

VÂNZĂRI ANIMALE 
 

●Vând porci de carne 130-
145 kg și șoldani. � 
0742.519.282 

 
VÂNZĂRI AGRICOLE 

 
●Vând baloți de fân, 
lucernă, porci de tăiat 140-
150 kg, șoldani. � 
0741.113.334 
 

CHIRII 
 
●Închiriez garsonieră pe 
Corvinilor 5, etaj I, pentru o 
persoană nefumătoare.  � 
0743.039.438 
●De închiriat hală, depozit, 
atelier, restaurant.  � 
0744.523.156 
●Închiriez apartament cu 3 
camere în Carpați II.  � 
0744.513.541 
● Închiriez casă spațioasă de 
120 m2, perfectă pentru 
sediu de firmă sau activități 
business. Proprietatea 
dispune de 4 camere, 2 băi și 
o curte generoasă, oferind 
un mediu profesional și 
confortabil. 
*Spațiu luminos și bine 
compartimentat 

*Acces facil la transport și 
puncte de interes. 
�0744.127.595 

 
CUMPĂRĂRI 

 
●Cumpăr autoturisme 
avariate. � 0757.747.469 
●Cumpăr pene. � 
0753.500.698 
●Cumpăr pene. � 
0757.285.992 

 
DIVERSE  

 
●Vând cazan pălincă, inox 
alimentar 160 - 100 litri, 
tocător fructe, bătător 
porumb. � 0741.926.343 
● Mai mulți oameni sărmani 
din Sătmărel sunt bucuroși 
să primească de la oameni 
darnici mobilă sau 
electrocasnice, sau orice ar 
fi necesar într-o casă. 
Informații la 0751.327.179 
●Vând televizoare Philips, 
Samsung. � 
0748.963.461 
●Vând mobilă foarte ieftin. 
� 0751.213.357 
 

PIERDERI 
 

●Document înregistrare 
sanitară veterinară SC VIDA 
MAX SRL VA 
2575/04.12.2014. Se declară 
nul. 
 

MATRIMONIALE 
 
●Domn, 70 ani împliniți, 
manierat, simpatic doresc să 
cunosc o doamnă sinceră 
pentru o relație serioasă. � 
0743.859.252 
 

PRESTĂRI SERVICII 
 
●Acoperișuri, case, izolări, 
canalizări. 
� 0752.836.339 
●Executăm acoperișuri, 
orice tip de țiglă metalică 
Lindab, reparăm acoperișuri, 
cetârne, hidroizolații.  
� 0775.300.198, 
0747.799.467 
●Executăm lucrări în 
construcții: - case, hale, 
platforme, canalizări, 
finisaje interioare-
exterioare.  
� 0753.653.304  
●Repar TV. � 
0745.464.289 
●Montez orice mobilă. 
� 0747.683.513 
●Execut lucrări cu 
buldoexcavator. 
� 0747.683.513 
●Executăm  săpături 
manuale, diverse lucrări, 
curățăm-adâncim fântâni, 
etc. 
� 0731.753.800 
●Întreținere grădini. 
� 0755.812.286 
●Execut zugrăvit, gletuit, 
gresie, faianță, ghipscarton, 
polistiren 
� 0755.240.572 
●Execut săpături manuale, 

demolări, consolidăm case, 
construim garduri, adâncim 
curățăm fântâni, lucrări cu 
miniexcavator. 
� 0731.753.800 
 

TRANSPORT  
 
●Transport nisip-balast, 
piatră-pământ, moloz 6-18 
mc.  
� 0745.203.220 
●Transport balast, sorturi, 
moloz, materiale de 
construcții 2 mc.  
� 0770.958.491 
●Transport 60 lei.  
� 0747.683.513 
●Transport nisip-balast.  
� 0747.683.513 
 

CERERI SERVICIU 
 
●Șofer categoria B.C.D.E, 
caut loc de muncă.  
� 0770.958.491 
 

OFERTE SERVICII 
 
●Angajăm mecanic pentru 
dezmembrări. � 
0757.747.469 
●Angajăm muncitori în 
construcții drumuri și 
asfaltări. � 0775.691.763 
●Angajăm operator cântar 
rutier cu atribuții de 
gestionar. � 0775.691.763 
●Angajăm barmană. � 
0770.874.387, 0751.411.224 
●Angajez: ospătar(ă), ajutor 
bucătar, vânzător grill 
(grătar), om de serviciu. �  
0744.965.591 
●Angajăm călcător 
interfazic. �  0744.513.974 
●Angajez meseriași și 
muncitori necalificați pentru 
construcții metalice. Salariu 
foarte bun. �  
0744.589.346 
●Compania noastră caută un 
sudor MIG - MAG, lăcătuș 
talentat și pasionat pentru a 
se alătura echipei noastre, 
experiență 5 ani. � 
0742.006.800 
●Angajăm vânzătoare și 
casieră. � 0744.513.541 
●Angajăm brutar și feliator 
cu sau fără experiență. � 
0744.513.541 
●Angajăm facturistă pentru 
recepții. � 0744.513.541 
●Dobra Com SRL angajează 
ajutor bucătar (COR 
941101) și lucrător bucătărie 
(COR 941201). � 
0724.304.333 
●Mobilier HOZ 2006 SRL 
angajează muncitori 
necalificați la asamblarea, 
montarea pieselor (COR 
932906). � 0724.304.333

Mica Publicitate On-line 
www.micapublicitatesatumare.ro 

 

De acum puteți transmite anunțurile de 

Mica Publicitate și on-line pentru a fi 

publicate în Informația Zilei 

 

tel: 0770.527.327 

     Cu 6 luni în urmă draga 
noastră  
 

COSTEA MARIA 
 
s-a mutat la Tatăl Ceresc spre 
odihna veșnică. Ai lăsat în urmă 
dor și amintiri dragi, dar ne e 
tare dor de tine, te căutăm peste 
tot iar amintirea ta va trăi veșnic 
atât timp cât vom trăi și noi. 
 

Soțul Ioan Costea 
și familia

Restaurant din Satu Mare 
angajează ajutor bucătar 
(cu sau fără experiență) 
program și salar atractiv. 
Pentru mai multe detalii 
sunați la nr 0744.853.222 
sau 0746.300.150

�  COMEMOR{RI �

    Au trecut 100 ani de la 
trecerea în neființă a 
scumpei noastre mame 
 

STAROSTE 
CORNELIA 

 
     Dumnezeu să-ți dea 
odihnă veșnică. 
 
Fiicele Maria și Ilona 

   Cu durere imensă 
ne luăm adio de la 
cel care a fost 
 

AURELIAN 
GHEORGHIU 

 
Familia Balog 

�  CONDOLEANȚE �

    Suntem alături de 
familia GHEORGHIU în 
marea durere prilejuită 
de moartea celui care a 
fost 
 

AURELIAN 
GHEORGHIU 

 
Familia Ciubotă  

     Unitatea administrativ teritorială Bătarci din județul Satu 
Mare anunță publicarea documentelor tehnice ale cadastrului 
pentru sectorul cadastral nr. 54 începând cu data de 02.07.2025 
pe o perioadă de 60 de zile, la sediul Primăriei Comunei 
BĂTARCI, conform art. 14 alin (1) și (2) din Legea cadastrului 
și a publicității imobiliare nr. 7/1996, republicată cu modificările 
și completările ulterioare. Cererile de rectificare ale documentelor 
tehnice vor putea fi depuse la sediul primăriei și pe site-ul 
Agenției Naționale de Cadastru și Publicitate Imobiliară.

     Unitatea administrativ teritorială Supur din județul Satu Mare 
anunță publicarea documentelor tehnice ale cadastrului pentru 
sectoarele cadastrale nr. 62, 89 începând cu data de 02.07.2025 
pe o perioadă de 60 de zile, la sediul Primăriei Comunei Supur, 
conform art. 14 alin (1) și (2) din Legea cadastrului și a 
publicității imobiliare nr. 7/1996, republicată cu modificările și 
completările ulterioare. Cererile de rectificare ale documentelor 
tehnice vor putea fi depuse la sediul primăriei și pe site-ul 
Agenției Naționale de Cadastru și Publicitate Imobiliară. 
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    Ziua Drapelului 
Național a fost marcată la 
Satu Mare printr-o serie 
de manifestări oficiale și 
religioase desfășurate 
într-un cadru solemn, în 
prezența autorităț i lor 
locale, a reprezentanților 
clerului ș i  a numeroș i 
cetățeni. 
 
     Evenimentele dedicate 
acestei  zile au început de 
miercuri, 25 iunie, la ora 18.00, 
cu ceremonia coborârii 
Drapelului Național și preluarea 
acestuia de că tre Garda 
Drapelului.  
     Joi, 26 iunie, programul a 
continuat de la ora 08.30, la 
Catedrala Ortodoxă „Adormirea 
Maicii Domnului”, unde a fost 
oficiată o slujbă religioasă de 
sfințire a Drapelului. 
     Punctul culminant al 
manifestărilor a avut loc în Piața 
25 Octombrie, începând cu ora 
10.00, unde s-a desfășurat un 
ceremonial militar și religios. 
Ceremonia a inclus alocuțiuni 
oficiale,  primirea ș i 
binecuvântarea Drapelului, 
gestul simbolic al sărutării 
acestuia și înălțarea pe catarg în 
acordurile Imnului Național.  
     La eveniment au  participat 
reprezentan ț i  ai  Insti tu ț iei 
Prefectului, ai  autorităților 
județene și locale, ai structurilor 
Ministerului Afacerilor Interne 
și ai Garnizoanei Satu Mare. 
     Pentru început, prefectul 
județului Altfatter Tamas a salutat 

garda de onoare după care a dat 
cuvântul mesajului transmis de 
prim - ministrul României, Ilie 
Bolojan, urmat de mesajul 
propriu. 

Mesajul 
premierului 

și al prefectului 
 

     “Drapelul național este un 
simbol al identității noastre și al 
unității naționale. Cele trei culori 
– albastru, galben și roșu – au 
însoțit poporul român în 
momentele decisive ale istoriei: 
de la Revoluția de la 1848 și 
Unirea Principatelor, la câștigarea 
Independenței, marile războaie 
mondiale, până la integrarea în 
Uniunea Europeană și NATO. 
     Sub tricolor, România și-a 
afirmat suveranitatea, a construit 
democrația și a celebrat 
performanțele cetățenilor săi. 
     Drapelul, alături de celelalte 
simboluri naționale, leagă 
trecutul plin de sacrificii de 
viitorul pe care îl construim 
împreună. 
     România va reuși dacă 
rămânem uniți și dacă statul, prin 
toate componentele sale, 
acționează cu respect și 
responsabilitate față de cetățeni. 
     La mulți ani, România! La 
mulți ani, Drapelului Național!”, 
a fost mesajul prim-ministrului 
României, Ilie Bolojan. 
     În același cadru solemn, 
prefectul Altfatter Tamas a dat 
cuvântul mesajului propriu. 
“Astăzi, 26 iunie, marcăm Ziua 
Drapelului Național al României, 
un moment de profundă 
semnificație pentru statul român 

și pentru toți cetățenii săi. În 
această zi, aducem un omagiu 
unuia dintre cele mai importante 
simboluri ale identității noastre 
naționale: Tricolorul – albastru, 
galben și roșu – emblemă a 
unității, suveranității și demnității 
poporului român. 
     Drapelul național a însoțit 
destinul României în momente de 
cumpănă și în clipe de glorie. El 
a fost purtat cu onoare pe 
câmpurile de luptă, arborat în 
momentele de afirmare istorică, 
și înălțat cu mândrie în fața 
marilor realizări ale națiunii. Sub 
culorile sale, generații de români 
și-au afirmat identitatea, credința 
și speranța într-un viitor mai bun. 
     Este datoria noastră, ca 
reprezentanți ai statului, dar și ca 
simpli cetățeni, să păstrăm vie 
semnificația Drapelului Național. 
     El trebuie onorat nu doar prin 
ceremonii oficiale, ci și prin 
atitudinea noastră zilnică – prin 
respect față de lege, față de 
valorile democratice, față de 
comunitate și față de țară. 
     Astăzi, să ne plecăm simbolic 
frunțile în fața celor care, de-a 
lungul timpului, au apărat cu 
prețul vieții onoarea acestui steag. 
Să ne angajăm, fiecare dintre noi, 
să contribuim la consolidarea 
unei Românii unite, puternice și 
respectate, sub semnul valorilor 
pe care Tricolorul le exprimă. La 
mulți ani României! 
     La mulți ani Drapelului 
Național!” a spus prefectul 
județului Satu Mare, Altfatter 
Tamás. 
     Înainte de înălțarea drapelului 
pe catarg, oficialitățile alături de 
reprezentanții structurilor MAI, 

a organizațiilor politice și 
militare, asociațiilor de militari 
în rezervă au salutat și sărutat 
drapelul. 
     Ceremonia s-a încheiat cu o 
paradă militară, în aplauzele  
tuturor sătmărenilor prezenți la 
manifestare. 
 

5 cadre ale ISU 
“Someș” alături 

de militarii Invictus 
au întins un tricolor 

pe Vârful Omu 
 
     Tot în această zi dedicată 
Drapelului Național, cinci cadre 
militare ale Inspectoratului pentru 
Situații de Urgență "Someș" al 
județului Satu Mare s-au alăturat 
militarilor răniți din Echipa 
Invictus România într-o acțiune 
simbolică desfășurată pe cel mai 
înalt vârf al masivului Bucegi, 
Vârful Omu, aflat la 2507 metri 
altitudine. 
     Alături de alți 500 de 
participanți veniți din toate 
colțurile țării, pompierii 
sătmăreni sergent major Șandor 
Samuel, sergent major Melnic 
Beniamin, plutonier adjutant 
Matyas Ioan, plutonier adjutant 
Konig Emanuel și plutonier 
adjutant șef în rezervă Ilies 
Cosmin au pornit ascensiunea de 
la Cabana Piatra Arsă, situată la 
1950 de metri altitudine. Odată 
ajunși pe Vârful Omu, aceștia au 
întins un drapel tricolor de 100 
de metri și au păstrat un moment 
de reculegere în memoria eroilor 
români. 

A consemnat Mihaela Ghiță

Ziua Drapelului Național, marcată  
prin ceremonii solemne la Satu Mare 
Oficialitățile, reprezentanții structurilor MAI, a organizațiilor politice și militare, 
asociațiilor de militari în rezervă au salutat și sărutat drapelul

Punctul culminant al manifestărilor a avut loc în Piața 25 Octombrie, începând cu ora 10.00, unde s-a desfășurat un ceremonial 
militar și religios

        Balla Imre, primarul 
comunei Săcăşeni se 
află la primul mandat, 
în urma alegerilor 
locale din 9 iunie 2024. 
Din mers s-a străduit să 
deprindă tainele muncii 
în activităţ i le din 
administraţia publică 
locală .  A continuat 
investi ţ i i le începute de 
predecesor şi ,  împreună  cu 
colegii din primărie, a lucrat la 
documentaţia pentru noi proiecte 
necesare comunei. Este vorba în 
special despre investiţii finanţate 
prin programe naţionale, dar şi 
din fonduri europene.  Având în 
vedere faptul că prim gospodarul 

comunei Săcăşeni este 
în func ţ ie de 
aproximativ 9 luni de 
zile, nu ne-am propus a 
face un inventar al 
împlinirilor ş i 
neîmplinirilor.  Vă 
informăm că primarul 
din Săcăşeni împlineşte 
sâmbă tă ,  28 iunie, 

frumoasa vârstă de 37 de ani. La 
ceas aniversar îi dorim putere de 
muncă, pentru a putea contribui 
şi pe mai departe la creşterea 
gradului de deservire a 
populaţiei, ridicarea nivelului de 
confort local, alături de urarea 
străbună 

“La Mulţi Ani!”

Balla Imre, primarul comunei  
Săcăşeni

     La data de 25 iunie 2025, în 
jurul orei 21.20, polițiștii din 
Petrești au depistat, în timpul 
unui control de rutină pe DN 19, 
în localitatea Pișcolt, un 
autoturism condus de un tânăr în 
vârstă de 23 de ani, din localitatea 

Tiream. În urma verificărilor, 
polițiștii au constatat că tânărul 
avea suspendat dreptul de a 
conduce vehicule pe drumurile 
publice. Pe numele acestuia a fost 
deschis un dosar penal, iar 
cercetările continuă.

Tânăr din Tiream, prins la  
volan cu permisul suspendat 

     Directorul medical 
al Spitalului Județean de 
Urgență Satu Mare, dr. 
Paula Mare este doctor 
în medicină  și 
profesează în cadrul 
Secției de Dermato-
Venerologie. 
Absolventă a Liceului 
Sanitar, a urmat 
cursurile Facultății de Medicină 
Timișoara, apoi rezidențiatul în 
dermato-venerologie, iar în 2009 
a obținut titlul de doctor în 
medicină.  
     Din 2012, dr. Paula Mare 

deține funcția de 
director medical al 
Spitalului Județean de 
Urgență Satu Mare. În 
2020, în urma 
promovării cu nota 9,33 
a concursului, a fost 
reconfirmată în funcție. 
Pentru că duminică, 29 

iunie este la ceas 
aniversar, redacția Informația 
Zilei și Informația TV, familia, 
prietenii și pacienții îi urează 
multă  sănătate, împliniri și 
bucurii nemăsurate. 

La Mulți Ani! 

Dr. Paula Mare, director  
medical al Spitalului Județean

     Medicul veterinar, 
doctor în ştiinţe 
medicale veterinare, 
directorul Direcţiei 
Sanitare Veterinare şi 
pentru Siguranţa 
Alimentelor – DSVSA 
Satu Mare, nu necesită 
prea multe prezentări. 
     După ce a lucrat ca 
și medic veterinar de circă, a fost 
promovat director al instituţiei. 
Ca urmare a unor decizii injuste 
ale ANSVSA, Nicolae Dumuţa a 
avut curajul de a da instituţia în 
judecată, procesul fiind câştigat 
de acesta, fiind astfel reparată 
greşeala, ca urmare a deciziei 
instanţei de judecată. Iată că în 

palmaresul său de 
director pot fi înscrise 
momente, inclusiv 
acelea de stingere 
vremelnică a tuturor 
focarelor de pestă 
porcină africană – PPA, 
la nivel de judeţ, care, 
din păcate, ulterior au 
reapărut sporadic. Vă 

reamintim faptul că duminică, 29 
iunie, împlineşte frumoasa vârstă 
de 58 de ani. La ceas aniversar îi 
dorim sănătate şi putere de muncă 
pentru a putea veghea la starea 
de sănătate a animalelor, dar şi a 
populaţiei din judeţ.  
 

“La Mulţi Ani!”

Dr. Nicolae Dumuţa,  
directorul DSVSA Satu Mare

Aniversații din acest weekend

     Inginerul Sergiu 
Petrică Crişan este 
primarul comunei 
Supur, aflat la cel de al 
doilea mandat 
consecutiv, în urma 
alegerilor locale din 9 
iunie 2024. În cinci ani 
de când este la cârma 
comunei, s-a preocupat 
de a rezolva majoritatea 
problemelor invocate de cetăţeni, 
din aria de competenţe a 
autorităţii publice locale. În 
perioada sa de activitate în funtea 
comunei, a continuat proiectele 
de investiţii demarate în primul 

mandat, dar s-a străduit 
alături de echipa sa din 
primărie să atragă alte şi 
alte fonduri din 
programele naţionale şi 
cele ale UE, pentru a 
ridica stardardele de 
confort şi de deservire a 
populaţiei. Reamintim 
că sâmbătă, 28 iunie, 

 Sergiu Petrică Crişan împlineşte 
frumoasa vârstă de 45 de ani. 
     La ceas aniversar îi dorim 
multă sănătate, putere de muncă, 
gânduri însoţite de urarea 
străbună 

“La Mulţi Ani!”

Sergiu Petrică Crişan,  
primarul comunei Supur


